
Vážení spoluobčania,

výstavby rodinných domov ale i niektorí domáci uvažujú že vo svojich 
záhradách resp. na terajších roliach budú realizovať výstavbu. Vo vzťahu k 
týmto skutočnostiam vlastníci pozemkov tu, ale i na Lahniach požiadali o 
Zmeny a doplnky Územnoplánovacej dokumentácie. Žiadosti obecné 
zastupiteľstvo prejednalo a detailne sa oboznámilo s predloženými 
návrhmi. Tieto boli nakoniec schválené. V súčasnosti prebieha posudzo-
vací proces na príslušných inštitúciách.
    28. augusta 2010 sa uskutočnila oslava štátneho sviatku SNP spojená s 
folklórnym festivalom, ktorej sa zúčastnili významní hostia. Medzi tých 
najvzácnejších patrili – poslanec NRSR za SMER-SD Tibor Glenda, 
bývalá generálna riaditeľka ZVJS na Slovensku Mária Kréslová, Milovan 
Tmušič – zástupca družobnej obce Ivanje zo Srbska, starostovia mikrore-
giónu Radošinka, poslankyňa NSK za ĽS-HZDS Lídia Forrová, krajský 
predseda ĽS-HZDS Ján Kovarčík, krajská predsedníčka Jednoty 
dôchodcov na Slovensku Oľga Csákayová a iní. O vynikajúce vystúpenia 
vysokej umeleckej kvality a o dobrú náladu sa postarali folklórne súbory z 
Alekšiniec, Zbehov, Šurianok, Čabu, 

    naša obec je už 8. rok zapojená do separovaného zberu odpadu. Hruboňova, Čakajoviec a Nových Sadov. 
Pôvodne sme začínali so štyrmi káričkami, dnes máme moderný traktor, Program obohatila krásnou básňou 
ktorý výrazne skvalitňuje zber. Občania i deti ZŠ zaslúžilá umelkyňa Hilda Augustovičová. 
poctivo separujú a zapojená do aktívnej separácie je takmer celá obec. Po vystúpeniach súborov sa oslava zavŕšila 
Vďaka týmto skutočnostiam sa nám podarilo dosiahnuť vynikajúci slávnostným zapálením, partizánskej vatry 

a začatím tanečnej zábavy, ktorá trvala do 
skorých ranných hodín.
     V miestnej časti Lahne zahájime 
výstavbu nesmierne potrebného nového 
vodovodu, na ktorý má obec vydané 
vodoprávne povolenie. Vzhľadom k tomu, 
že nie je dostatok finančných prostriedkov na budovanie dodávateľským 
spôsobom, obec v súčinnosti s občanmi a podnikateľmi pristupuje k 
budovaniu svojpomocne. 
     Ďalšou významnou akciou ktorú budeme realizovať je projekt 
Slovenskej energetickej a inovačnej agentúry v rámci ktorého bude na 
budove obecného úradu realizovaná kompletná výmena okien a dverí za 
plastové, budova sa zateplí a dostane novú fasádu. Na záver sa vymenia 
všetky vykurovacie telesá v budove. Celková suma diela je 160 000 €. 
     V realizačnej fáze je projektová dokumentácia chodníka z Gecovského 
po železničnú stanicu. Zhotovenie tohto diela je potrebné a z pohľadu 
bezpečnosti a plynulosti cestnej premávky, hlavne pre našich chodcov výsledok. Alekšince sú prvé na Slovensku v separovaní nápojových 
veľmi dôležité. kartónov (tetrapakov). Starosta obce vyslovuje touto cestou všetkým 
     Po vyše tridsiatich rokoch pôsobenia v Materskej škôlke odišla do občanom srdečné poďakovanie za aktívny prístup k separovaniu odpadov 
dôchodku naša Vážená kolegyňa pani Helena Slobodová. Deťmi a ku krásnemu výsledku gratuluje. 
milovaná a obľúbená, rodičmi vážená a rešpektovaná pani učiteľka sa      Po dvoch rokoch zdolávanie množstva problémov, po mimoriadnom 
podieľala na príprave stovák alekšinských detí na ďalší život.úsilí sa podarilo na Balkáne vybudovať novú trafostanicu. Investorom sú 
Vážená pani učiteľka, zo srdca Vám ďakujeme za vašu lásku, dobrotu a Západoslovenské energetické závody, dodávateľskou firmou je 
obetavosť ktorou ste obohatili životy našich detí i nás. Enermont. Vďaka tejto skutočnosti si obyvatelia na Balkáne a blízkom 

okolí môžu vydýchnuť a prestať sa obávať o kvalitu dodávky elektrickej 
                                                                                    Igor Miškolcienergie. V tejto lokalite sa popredalo viacero pozemkov za účelom 
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Svätohubertská omšaSvätohubertská omša

Nová trafostanica na BalkáneNová trafostanica na Balkáne

Zahájenie krajských športových hier Jednoty dôchodcov.
Z prava : Jozef Dvonč - primátor Nitry, 
Tibor Glenda - poslanec NR SR za Smer SD, Igor MIškolci - starosta obce

Starosta Igor Miškolci pri preberaní ocenenia za najlepšie separujúcu
obec nápojových kartónov (tetrapakov) na Slovensku.
Starosta Igor Miškolci pri preberaní ocenenia za najlepšie separujúcu
obec nápojových kartónov (tetrapakov) na Slovensku.
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V Y H L Á S E N I E    K A N D I D A T  Ú R Y
pre voľby poslancov Obecného zastupiteľstva 

v A l e k š i n c i a c h 27. novembra 2010 

Miestna volebná komisia v Alekšinciach podľa § 18 zákona SNR č. 346/1990 Zb. o voľbách do orgánov 
samosprávy obcí v znení neskorších predpisov vyhlasuje , že pre voľby poslancov obecného zastupiteľstva 
zaregistrovala týchto kandidátov :
Meno,priezvisko, akad.titul  vek  povolanie                trvalý pobyt          politická strana     
                         
1. Jozef Bauman 50 maliar Alekšince 282 SMER-sociálna demokracia
2. Pavol Bulla,Mgr. 54 štátny zamestnanec Alekšince 239 Nezávislý kandidát
3.   Jozef Čapla, Ing.,PhD. 31 vysokoškolský Alekšince 436 SNS

        pedagóg
4. Alena Hladká 48 admin.pracovník Alekšince 283 ĽS-HZDS
5. Dušan Kotúč 51 podnikateľ Alekšince 408 SNS
6.   Jozef Kováč 56 podnikateľ Alekšince  411 SNS
7.  Martin Kovaľ, Bc. 24 študent Alekšince 334 Nezávislý kandidát
8. Anton Kušnír, Bc. 23 študent Alekšince 190 Nezávislý kandidát
9. Miloš Kyjak 47 chemik Alekšince 422 SaS
10. Andrej Lipka, Ing. 28 referent zásobovania Alekšince 406 Nezávislý kandidát
11. Peter Mikula 43 živnostník Alekšince 447 SMER- sociálna demokracia
12. Pavol Minár, Ing. 42 štát.zamestnanec Alekšince 50 SMER-sociálna demokracia
13. Zlatica Petríková 43 predavačka Alekšince 149 SMER-sociálna demokracia 
14. Ivana Plevová 43 manipulantka Alekšince 430 SMER-sociálna demokracia
15. Peter Valent,Ing. 34 tech.pracovník Alekšince   93 KSS
16. Ján Vencel, Ing. 36 obchodný riaditeľ Alekšince 495 Nezávislý kandidát
17. Viliam Zverina,Mgr. 51 projektový manažér Alekšince  494 SNS
18. Milan Žákovič 43 operátor Alekšince 352 SMER-sociálna demokracia

         V Alekšinciach                                                                              Gabriela Záhorská
         Dátum : 06. 10. 2010                                                                 –––––––––––––––––––––
                                                                                                           predseda volebnej komisie

V Y H L Á S E N I E    K A N D I D A T  Ú R Y
 

v A l e k š i n c i a c h 27. novembra 2010 

         V Alekšinciach                                                                              Gabriela Záhorská
         Dátum : 06. 10. 2010                                                                 –––––––––––––––––––––
                                                                                                           predseda volebnej komisie

pre voľby starostu obce

Miestna volebná komisia v Alekšinciach podľa § 23 zákona SNR č. 346/1990 Zb. o voľbách do orgánov 
samosprávy obcí v znení neskorších predpisov vyhlasuje , že pre voľby starostu obce  zaregistrovala týchto 
kandidátov :

       Meno,priezvisko, akad.titul        vek           povolanie                  trvalý pobyt                            
politická strana     

1. Pavol Bulla, Mgr. 54 štát.zamestnanec Alekšince 239 Nezávislý kandidát
 
2. Miloš Kyjak 47 chemik Alekšince 422 Sloboda a Solidarita

3. Igor Miškolci  49 starosta obce Alekšince  419 Nezávislý kandidát

U Z N E S E N I A
z 26. riadneho zasadania obecného 

zastupiteľstva
konaného dňa  25 júna 2010

r u š í 
- uzn.č.  344/ 2010- v znení :  OZ schvaľuje 
odkúpenie bytu v bytovom dome súp.č. 371 od 
manželov Dušana a Emílie Rigových za   cenu 
6640,00 EUR. 
Uznesenie č.  367 /2010- OZ

Obecné zastupiteľstvo v Alekšinciach:
  b e r i e   n a   v e d o m i e

Uznesením č.  364/2010-OZ
 - Správu hlavného kontrolóra obce č. 93/2009 o 

  s c h v a ľ u j e 
čerpaní odmien zamestnancov obce za rok 2008

  - návrhovú komisiu v zložení :
Uznesenie č.  368/ 2010- OZ

 Stanislav Cebo, Jozef Bauman
s c h v a ľ u j e

  b e r i e   n a    v e d o m i e
- návrh p. Zverinu – pomôcť p. Ivete Rigovej pri 

  -  určenie zapisovateľky :  Valéria Skokanová
písaní žiadosti o príspevok a rozposlaní tejto 

  - overovateľov zápisnice   :  Dušan Kotúč, PaedDr. 
žiadosti e-mailovou poštou organizáciám a firmám s 

Daniela Kušnírová
pomocou terénnej pracovníčky

  k o n š t a t u j e   že
Uznesenie č.  369/ 2010- OZ

  - na rokovaní OZ  bolo prítomných 5  poslancov 
u k l a d á  -  komisií pre legislatívu

OZ
- vypracovať prevádzkový poriadok  Miestneho 

  s c h v a ľ u j e 
kynologického areálu Alekšince

  - program 26.riadneho zasadania OZ
Uznesenie č.  370/ 2010  OZ

Uznesením č.  365 /2010-OZ
s c h v a ľ u j e

  b e r i e    n a    v e d o m i e 
- zámer výstavby poľovníckej chatky v Miestnom 

  - priebežné plnenie uznesení
kynologickom areály s tým, že o umiestnení sa 

Uznesením č.  366 /2010-OZ
bude rokovať s poľovným združením  

Uznesenie č.  371/ 2010  OZ
s c h v a ľ u j e
 - bezplatné užívanie mini ihriska na akcie 10.7.2010 – 
Letný Turnaj o Putovný pohár Alekšince a 28.8.2010 Turnaj 
SNP pre ZMnS
Uznesenie č.  372/ 2010  OZ
  s c h v a ľ u j e
- udelenie súhlasu žiadateľke Ing. Ľubici Murínovej o slovo 
pri podaní žiadosti o riešenie situácie s premiestnením 
detského ihriska nachádzajúceho sa pri bytovke 484
Uznesenie č.  373/ 2010  OZ
  s c h v a ľ u j e
- návrh na zápis do kroniky za roky 2006 – 2009, 
predložený kronikárkou p. Martou Valentovou
Uznesenie č.  374/ 2010  OZ
  s c h v a ľ u j e
- podanie žiadosti o dotáciu na Environmentálny fond do 
konca októbra 2010 na stavbu –Vodovod -Lahne
Uznesenie č.  375/ 2010  OZ
  s c h v a ľ u j e
- Všeobecne záväzné nariadenie obce Alekšince č. 1/2001 o 
podmienkach podnikania na území obce Alekšince
Uznesenie č.  376/ 2010  OZ
  s c h v a ľ u j e
- Plán kontrolnej činnosti hlavného kontrolóra obce na II 
polrok 2010
Uznesenie č.  377/ 2010  OZ
  s c h v a ľ u j e
- Zásady odmeňovania poslancov OZ 
Uznesenie č.  378/ 2010  OZ
  s c h v a ľ u j e
-  Záverečný účet obce Alekšince  k 31. 12. 2009  bez 
výhrad
Uznesenie č.  379/ 2010  OZ
  b e r i e   n a  v e d o m i e
- Stanovisko hlavného kontrolóra obce k záverečnému účtu 
obce za rok 2009
Uznesenie č.  380/ 2010  OZ
  b e r i e   n a  v e d o m i e
- Správu nezávislého audítora k účtovnej závierke obce za 
rok 2010
Uznesenie č.  381/ 2010  OZ
  s c h v a ľ u j e 
- náklady na kanalizačnú prípojku si v plnej miere každý 
žiadateľ hradí sám 
Uznesenie č.  382/ 2010  OZ
  s c h v a ľ u j e
- uvedenie rozkopaných prechodov cez komunikácie  po 
výkopových prácach na  kanalizácií do pôvodného stavu 
Uznesenie č.  383/ 2010  OZ
b e r i e   n a  v e d o m i e
- informáciu starostu obce  o Záverečnej správe z vrtu HGA
- informáciu zástupcu starostu obce o pokračovaní projektu 
ROEP
- informáciu starostu obce o možnosti nahliadnuť a  
pripomienkovať Zmeny doplnky ÚPO

  U Z N E S E N I E
z 27. riadneho zasadania obecného 

zastupiteľstva
konaného dňa  27. augusta 2010

Obecné zastupiteľstvo v Alekšinciach:
Uznesením č.  384/2010-OZ
  s c h v a ľ u j e 
  - návrhovú komisiu v zložení : PaedDr. Daniela 
Kušnírová, Dušan Kotúč
  b e r i e   n a    v e d o m i e
  -  určenie zapisovateľky :  Valéria Skokanová
  - overovateľov zápisnice   :  Mgr. Viliam Zverina, Ing. 
Jozef Čapla
  k o n š t a t u j e   že
  - na rokovaní OZ  bolo prítomných  6  poslancov OZ
  s c h v a ľ u j e 
Uznesením č.  385 /2010-OZ
  b e r i e    n a    v e d o m i e 
  - splnené uznesenia resp. zrušené uznesenia
Uznesenie č.  386 /2010- OZ 
s c h v a ľ u j e
-  poskytnutie finančného príspevku vo výške  200,- € 
účelovo viazané na opravy po povodniach, pre pána Jozefa 
Kurucza, Alekšince117
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Uznesením č.  387 /2010-OZ   - overovateľov zápisnice   :  Mgr. Viliam Zverina, rozkopávkového povolenia
s c h v a ľ u j e Ing. Jozef Čapla Uznesenie č.  398/ 2010  OZ
-  predaj nehnuteľnosti parc.č. 542/31 orná pôda o   k o n š t a t u j e   že b e r i e   n a    v e d o m i e 
výmere 1197 m2 za cenu 8,34 €/ m2, pánovi Jozefovi   - na rokovaní OZ  bolo prítomných  6  poslancov OZ - informáciu starostu obce  o blížiacich sa oslavách 
Ostroškovi, Alekšince č. 414   s c h v a ľ u j e štátneho sviatku SNP 
Uznesenie č.  388/ 2010- OZ Uznesením č.  385 /2010-OZ Uznesenie č.  399/ 2010  OZ
s c h v a ľ u j e   b e r i e    n a    v e d o m i e s c h v a ľ u j e
- odkúpenie parc.č. 283/1 o výmere 3 464 m2 za   - splnené uznesenia resp. zrušené uznesenia - oplotenie  ČOV pri 15 b.j. z obecných prostriedkov
cenu 2,-€/m2 a parc.č. 283/3 o výmere 1332 m2 za Uznesenie č.  386 /2010- OZ 
cenu 1,38 €/m2 (miestna komunikácia) od s c h v a ľ u j e Igor Miškolci
Obvodného úradu Nitra -  poskytnutie finančného príspevku vo výške  200,- € starosta obce
Uznesenie č.  389/ 2010- OZ účelovo viazané na opravy po povodniach, pre pána 
b e r i e   n a  v e d o m i e Jozefa Kurucza, Alekšince117
- Zápisnicu zo zasadania Komisie na ochranu Uznesením č.  387 /2010-OZ U Z N E S E N I E
verejného záujmu s c h v a ľ u j e z 28.  zasadania obecného zastupiteľstva
Uznesenie č.  390/ 2010  OZ -  predaj nehnuteľnosti parc.č. 542/31 orná pôda o konaného dňa  1. októbra  2010
b e r i e   n a  v e d o m i e  výmere 1197 m2 za cenu 8,34 €/ m2, pánovi Jozefovi 
- vnútorný predpis č. 01/2010 o postupe a Ostroškovi, Alekšince č. 414 Obecné zastupiteľstvo v Alekšinciach:
zaraďovaní prostriedkov zo štátneho rozpočtu, z Uznesenie č.  388/ 2010- OZ Uznesením č. 400/2010-OZ
prostriedkov Európskej únie, zo zahraničia s c h v a ľ u j e   s c h v a ľ u j e 
poskytnutých na konkrétny účel, z rozpočtu iného - odkúpenie parc.č. 283/1 o výmere 3 464 m2 za   - návrhovú komisiu v zložení : Ing. Jozef Čapla, Mgr. 
subjektu verejnej správy a darov, ak darca určí účel cenu 2,-€/m2 a parc.č. 283/3 o výmere 1332 m2 za Viliam Zverina
daru do rozpočtu obce cenu 1,38 €/m2 (miestna komunikácia) od   b e r i e   n a    v e d o m i e
Uznesenie č.  391/ 2010  OZ Obvodného úradu Nitra   -  určenie zapisovateľky :  Jana Baumanová
s c h v a ľ u j e Uznesenie č.  389/ 2010- OZ   - overovateľov zápisnice   :  Dušan Kotúč, Jozef 
- Všeobecné záväzné stanovisko obce Alekšince č. b e r i e   n a  v e d o m i e Bauman
2/2010 o organizovaní miestneho referenda - Zápisnicu zo zasadania Komisie na ochranu   k o n š t a t u j e   že
Uznesenie č.  392/ 2010  OZ verejného záujmu   - na rokovaní OZ  bolo prítomných  4  poslancov OZ
s c h v a ľ u j e Uznesenie č.  390/ 2010  OZ   s c h v a ľ u j e 
- VZN č. 3/2010 o postupe pri prijímaní, evidovaní, b e r i e   n a  v e d o m i e  - program 28. zasadania obecného zastupiteľstva
vybasm.i) zákona SNR č.369/1990 Zb. o obecnom - vnútorný predpis č. 01/2010 o postupe a Uznesením č.  401 /2010-OZ
zriadení v znení neskorších predpisov zaraďovaní prostriedkov zo štátneho rozpočtu, z  s c h v a ľ u j e 
určujevovaní a kontrole vybavovania sťažností prostriedkov Európskej únie, zo zahraničia   -  Zmluvu o zriadení záložného práva k 
fyzických a právnických osôb v podmienkach obce poskytnutých na konkrétny účel, z rozpočtu iného nehnuteľnostiam, Reg.č. 9/EE/2010/Ba041/03/ZZ, 
Alekšince subjektu verejnej správy a darov, ak darca určí účel kde sa záložné právo zriaďuje k nehnuteľnosti zapísané 
s c h v a ľ u j e daru do rozpočtu obce na LV č. 608, katastrálne územie Alekšince a to : 
- zaslanie  listu na ZMOS  s upozornením na Uznesenie č.  391/ 2010  OZ Parcela registra „C“ parc. Č. 114/13, druh pozemku 
gramatické a štylistické úpravy zákona č. 9/2010 o s c h v a ľ u j e zastavané plochy a nádvoria o výmere 449 m2 a stavba 
sťažnostiach - Všeobecné záväzné stanovisko obce Alekšince č. so súpisným číslom 396, postavená na parcele č. 
o d p o r ú č a   starostovi obce 2/2010 o organizovaní miestneho referenda 114/13 popis stavby: kultúrny dom, ktorej výlučným 
- určiť osobu zodpovednú pre vedenie centrálnej Uznesenie č.  392/ 2010  OZ vlastníkom je záložca. 
evidencie o sťažnostiach s c h v a ľ u j e Uznesením č.  402 /2010- OZ 
u k l a d á Legislatívnej komisií - VZN č. 3/2010 o postupe pri prijímaní, evidovaní, s c h v a ľ u j e
- spracovať „Zásady pre vedenie sťažností v vybavovaní a kontrole vybavovania sťažností -  začatie výstavby vodovodu v časti obce Lahne
podmienkach obce Alekšince“ fyzických a právnických osôb v podmienkach obce Uznesením č. 403/2010-OZ
             Termín :  28.riadne OZ Alekšince b e r i e   n a  v e d o m i e

s c h v a ľ u j e -  správu starostu obce o nutnosti vyčistenia vodojemu
Uznesenie č.  393/ 2010  OZ - zaslanie  listu na ZMOS  s upozornením na 
s c h v a ľ u j e gramatické a štylistické úpravy zákona č. 9/2010 o 
- Rokovací poriadok obecného zastupiteľstva v sťažnostiach U Z N E S E N I A
Alekšinciach o d p o r ú č a   starostovi obce zo 17. mimoriadneho zasadania obecného 
Uznesenie č.  394/ 2010  OZ - určiť osobu zodpovednú pre vedenie centrálnej zastupiteľstva
podľa § 11 ods.4 pí evidencie o sťažnostiach konaného dňa  28. 07. 2010
- že vo volebnom období 2010 až 2014 bude starosta u k l a d á Legislatívnej komisií
obce Alekšince vykonávať funkciu v celom rozsahu ( - spracovať „Zásady pre vedenie sťažností v Uznesením č.  69/2010-mim.
na plný  úväzok) podmienkach obce Alekšince“ Obecné zastupiteľstvo v Alekšinciach
Uznesenie č.  395/ 2010  OZ               Termín :  28.riadne OZ s c h v a ľ u j e 
podľa § 11 ods.3 písm. d) zákona SNR č.369/1990 Zb. U  znesenie č.  393/ 2010  OZ - návrhovú komisiu v zložení  Ing. Jozef Čapla, Mgr. 
o obecnom zriadení v znení neskorších predpisov s c h v a ľ u j e Viliam Zverina
určuje - Rokovací poriadok obecného zastupiteľstva v - program zasadania
- že vo volebnom období 2010 až 2014 bude počet Alekšinciach b e r i e   n a    v e d o m i e
poslancov  – 7 –  . Uznesenie č.  394/ 2010  OZ -  určenie zapisovateľa  Valéria Skokanová
Uznesenie č.  396/ 2010  OZ podľa § 11 ods.4 písm.i) zákona SNR č.369/1990 Zb. - určenie overovateľov zápisnice v zložení Stanislav 
b e r i e   n a   v e d o m i e  o obecnom zriadení v znení neskorších predpisov Cebo, PaedDr. Daniela Kušnírová
-  informáciu starostu obce  o stavbe - Kanalizácia určuje k o n š t a t u j e   že
II. etapa –vybavovanie dopravného značenie a - že vo volebnom období 2010 až 2014 bude starosta - na mimoriadnom rokovaní OZ  boli prítomní 4 
rozkopávkového povolenia obce Alekšince vykonávať funkciu v celom rozsahu ( poslanci OZ
Uznesenie č.  397/ 2010  OZ na plný  úväzok) Uznesením č. 70/2010- mim.
b e r i e   n a    v e d o m i e Uznesenie č.  395/ 2010  OZ Obecné zastupiteľstvo v Alekšinciach
- informáciu starostu obce  o blížiacich sa oslavách n e s c h v a ľ u j e s c h v a ľ u j e 
štátneho sviatku SNP a)   návrh Mgr. Zverinu na určenie, že vo volebnom - odstúpenie žiadosti Jozefa Ostrošku o kúpu 
Uznesenie č.  398/ 2010  OZ období 2010 až 2014 bude pozemku na prerokovanie v Komisií pre výstavbu, 
s c h v a ľ u j e       počet poslancov – 9 – ŽP ... a Komisií pre financovanie a hospodárstvo 
- oplotenie  ČOV pri 15 b.j. z obecných prostriedkov  b)  návrh p. Ceba na určenie, že vo volebnom období Uznesením č. 71/2010- mim.

2010 až 2014 bude Obecné zastupiteľstvo v Alekšinciach
  U Z N E S E N I E       počet poslancov –7 – b e r i e   n a  v e d o m i e 

z 27. riadneho zasadania obecného zastupiteľstva Uznesenie č.  396/ 2010  OZ - informáciu  o zrušení Zmluvy o zriadení záložného 
konaného dňa  27. augusta 2010 podľa § 11 ods.3 písm. d) zákona SNR č.369/1990 Zb. práva na parcelu registra „C“ parc.č. 114/5 a stavba 

o obecnom zriadení v znení neskorších predpisov súpisné číslo 395 na predmetnej parcele ( z dôvodu 
Obecné zastupiteľstvo v Alekšinciach: určuje vykonanej rekonštrukcie ZŠ)
Uznesením č.  384/2010-OZ - že vo volebnom období 2010 až 2014 bude počet Uznesením č. 72/2010- mim.
  s c h v a ľ u j e poslancov  – 7 –  . Obecné zastupiteľstvo v Alekšinciach
  - návrhovú komisiu v zložení : PaedDr. Daniela Uznesenie č.  397/ 2010  OZ s c h v a ľ u j e 
Kušnírová, Dušan Kotúč b e r i e   n a   v e d o m i e  - program  Zhromaždenia občanov obce Alekšince 
  b e r i e   n a    v e d o m i e -  informáciu starostu obce  o stavbe - Kanalizácia 
  -  určenie zapisovateľky :  Valéria Skokanová II. etapa –vybavovanie dopravného značenie a 
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Prítomní poslanci : p. Stanislav Cebo, PaedDr.,Daniela Kušnírová, Mgr. Viliam rod. domy mimo bytových priestorov. Túto činnosť vykonáva skupina len v prípade 
Zverina, Ing. Jozef Čapla potreby. Kontroly sa vykonávajú v trojročných intervaloch a vykonáva ich 
 Hostia :  Ing. Peter Urcikán, Marta Valentová, PaedDr. Juraj Windisch kontrolná skupina obce v zložení : starosta obce, p. Valentová, p. Tylka a p. 
Na Zhromaždení obyvateľov obce sa zúčastnilo 32  obyvateľov obce. Paulovičová. Kontroly sa vykonávajú podľa plánu na príslušný rok. Túto činnosť 
Zástupca starostu Mgr. Viliam Zverina oboznámil prítomných poslancov , hostí a vykonáva skupina už 6 rok a objekty ktoré kontrolujeme sú už vybavené po stránke 
prítomných obyvateľov  o programe  zhromaždenia obyvateľov. PO v súlade s predpismi a zamestnanci sú vyškolení. V prípade zistených 
Program: nedostatkov obec vydá rozhodnutie kde určí termín ich odstránenia.
1. Otvorenie V tomto roku máme plánovaných 6 kontrol 3 z nich už boli vykonané. Zistené 
2. Ing. Peter Urcikán –oboznámenie o návrhu registra obnovenej evidencie nedostatky, hlavne v pravidelnej kontrole hasiacich prístrojov boli odstránené.
pozemkov -ROEP Čo sa týka požiarovosti v našej obci, v tomto roku sme zaznamenali 3 požiare 
3. Správa o ZŠ s MŠ – prednesie PaedDr. Juraj Windisch začiatkom roka u súkromných osôb a to rod. dom p. Holčíka, hospodárke budovy p. 
4. Správa o vykonaní dozoru nad ochranou pred požiarmi – Marta Valentová Škodu a p. Sahula. Dúfajme že viac toho nebude.“
5. Správa o činnosti obce za obdobie od posledného verejného zhromaždenia K bodu č. 5 - Správa o činnosti obce za obdobie od posledného verejného 
konaného v roku    2008 – prednesie Igor Miškolci- starosta obce zhromaždenia konaného v roku 2008
6. Rôzne Vyhodnotenie činnosti od posledného verejného zhromaždenia prezentoval starosta 
7. Záver obce. Základné body hodnotenia :
k bodu č. 1  - Otvorenie - investičné akcie 
Zhromaždenie obyvateľov obce otvoril starosta obce p. Igor Miškolci  a privítal a) Register obnovenej evidencie pozemkov- ROEP  
prítomných poslancov, hostí a občanov. Zhromaždenie obyvateľov obce  viedol b) Celo obecná kanalizácia I. a II. etapa
zástupca starostu obce Mgr. Viliam Zverina. c) Odvedenie dažďových a prívalových vôd 
k bodu č. 2 -  Ing. Peter Urcikán –oboznámenie o návrhu registra obnovenej d) nový vodný zdroj- studňa
evidencie pozemkov -ROEP e) vodovod v časti obce Lahne
Ing. Peter Urcikán ako zhotoviteľ návrhu registra obnovenej evidencie f) rekonštrukcia kultúrneho domu
pozemkov- ROEP informoval prítomných občanov o vládnej úlohe, ktorou je g) pasportizácia cintorína- digitálna verzia, poplatky za hrobové miesta
ROEP , je to usporiadanie vlastníctva pozemkov. Rozprával o histórií evidencie h) zatraktívnenie centra obce Alekšince
pozemkov. Predmetom ROEPu sú pozemky, ktoré nie sú registrované na liste i) rekonštrukcia budovy obecného úradu
vlastníctva, čiže pozemky zapísané na liste vlastníctva nie sú riešené v ROEPe. Starosta informoval prítomných občanov o členstvách obce v združeniach a 
Dotknutým- známym vlastníkom bolo zaslané oznámenie o nahliadnutí do regiónoch:
vypracovaného registra, kde môžu podávať námietky, šek na úhradu- je to -ZMOS Nitra;  Združenie miest a obcí (ZMOS) celorepublikový; ZMOS Jaslovské 
účastnícky poplatok katastrálnemu úradu. Počas stránkových dní môžu  na Bohunice,
obecnom úrade občania konzultovať nezrovnalosti a podávať námietky a každú -Ponitrianske združenie obcí pre separovaný zber
stredu je na obecnom úrade aj zhotoviteľ návrhu. Oboznámil prítomných aj o tzv. -Mikroregión Radošinka
prídeloch na Hornom Balkáne, ktoré boli vedené ako trvalé záhumienky pre -OZ  PROFUTURO – 11 obci NSK
členov družstva, nemajú prídelové listiny. -OZ OZŽ
Diskusia – dotazy: Obec Alekšince bola úspešná v týchto žiadostiach  o financie :
Peter Bulla – pod miestnymi rybníkmi majú parcely vedené ako orná pôda, nie -Environmentálny fond – separovaný zber- zakúpenie traktora, vlečky, mulčovača a 
vodná plocha štiepkovača  -  79 665,- € ( 2 400 000,-Sk)
odpoveď – ROEP nerieši terajší stav, ale pôvodný,  nerieši zmeny druhu pozemku.  
Pôvodne sú pozemky zapísané ako orná pôda. Odporučil uzatvoriť z majiteľom 
nájomnú zmluvu a riešiť to nájmom alebo odpredajom. Cieľom ROEPu je riešiť 
vlastníctvo.
Marián Varga – chcel vedieť aké papiere mu poslali, on má všetko vysporiadané. 
Pani Emília Zemková – v minulosti sa dali pozemky osvedčovať formou notárskej 
zápisnice, je tomu aj teraz tak.
odpoveď: toto konanie, ktoré teraz prebieha má právomoc pozemky previesť 
vydržaním bezodplatne. Kedysi sa získavali pozemky výmenou, alebo iným 
spôsobom, teraz je možnosť ich dať do poriadku. Je určená komisia, ktorá sa bude 
námietkami zaoberať. 
Ing. Peter Urcikán- zhotoviteľ návrhu ROEP požiadal občanov, aby využili túto 
príležitosť a usporiadali si vlastnícke vzťahy k pozemkom. 

K bodu č. 3 - Správa o ZŠ s MŠ – prednesie PaedDr. Juraj Windisch
Riaditeľ ZŠ s MŠ podal rozsiahlu správu o výsledkoch a podmienkach výchovno-
vzdelávacej činnosti Základnej školy s materskou školou Alekšince za rok 
2008/2009. Informoval o počte zamestnancov školy, o počte žiakov a rady školy. 
Stručne informoval o činnosti rady školy za školský rok 2008/2009, za predmetné 
obdobie zasadala rada 4 krát, pracovala podľa schváleného plánu. Na 
zasadnutiach sa prejednávali výchovno-vzdelávacie výsledky žiakov a 
problematiku školy. Správanie žiakov oproti školskému roku 2008/2009 možno 
hodnotiť ako menej uspokojivé, o čom svedčia aj znížené známky zo správania. 
Informoval o aktivitách, do ktorých sa škola zapojila ako napr. matematické, 
fyzikálne, recitačné a spevácke súťaže, pytagoriáda. Rôzne športové súťaže a 
kultúrne podujatia. Spomenul aj projekty do ktorých sa škola zapojila. V krátkosti 
informoval o finančnom a hmotnom zabezpečení výchovno-vzdelávacej činnosti 
školy, aké sú voľno časové aktivity školy, spolupráca školy s rodičmi, o 
poskytovaní služieb deťom, žiakom a rodičom. Správa je prílohou zápisnice.
K bodu č. 4 - Správa o vykonaní dozoru nad ochranou pred požiarmi – Marta 
Valentová
Správu predniesla p. Marta Valentová- požiarno-bezpečnostný technik : -SAŽP Banská Bystrica  (jún 2009) – výsadba zelene na cintoríne – 3485,-€ (105 
„Ochrana pred požiarmi v našej obci sa vykonáva po dvoch líniách a to : 000,-Sk)
l. Kontrola objektov obecného úradu ako právnickej osoby – podľa platnej -Rada vlády SR –Boj proti drogám (jún 2009) – 2 600,- € (78 300,- Sk)
legislatívy 1 x za 3 mesiace sa vykonáva kontrola budovy obecného úradu, -NSK – kroje, oslavy sv.Cyrila a Metoda , oslavy SNP – 1 295,-€ (39000,-Sk)
kultúrneho domu,  liknusovej budovy a objektu pre separovaný zber odpadu, raz -NSK – detské ihriská a výsadba zelene pri 6 + 9b.j.  – 4 315,- € (130000,- Sk)
za rok kontrola bytoviek, domu smútku a športového areálu . Kontroly vykonáva -SAŽP –Banská Bystrica -  výstavba detského ihriska a výsadba zelene -3 485,-€ 
technik PO a výsledky zapisuje do požiarnej knihy. Starosta kontroluje zápisy l x (105000,-Sk)
za 3 mesiace a zabezpečuje odstránenie zistených nedostatkov.  -MVRR SR –Zatraktívnenie centra obce - 653 920,-€ (19 700 000,-Sk)
Technik PO vykonáva pravidelné školenia zamestnancov OÚ z predpisov PO a -Rada vlády SR –Prevencia kriminality – 2 500,-€ (75 315,-Sk)
BOZP,  odbornú prípravu protipožiarnych hliadok,  kontroluje dokumentáciu, -Slovenská inovačná a energetická agentúra – Rekonštrukcia budovy OcÚ-  160 
oboznamuje s novými predpismi, upozorňuje na nedostatky  z hľadiska PO  a 000,-€ (4820160,-Sk)
BOZP a vykonáva ostatnú činnosť v súlade s predpismi PO.   -OZ MRR-Leader- rekonštrukcia KD  - 67 616,-€ (2 037000,-Sk)
2. Kontrola právnických a podnikajúcich fyzických osôb  a to u tých, kde -Výstavba 6 + 9 b.j. 780 057,- € (23 500 000,- Sk)
nevykonáva dozor OR HaZZ. A to je 10 -11 subjektov, okrem toho sa kontrolujú aj -Odvedenie dažďových a prívalových vôd rok 2008 – 17 776 961,- Sk

Zápisnica
zo zhromaždenia obyvateľov obce Alekšince, konaného dňa 28. 07 2010 o 17.00 hodine v Kultúrnom dome.

ROEP odborne a detailne prezentoval Ing. Urcikán Peter (prvý zľava),
ktorý je zhotoviteľom ROEPu. 

Zhromaždenie viedolzástupca starostu Viliam Zverina, nasledujú
Igor Miškolci (starosta Obce), Marta Valentová (požiarny technik a BOZP), 

Juraj Windisch (riaditeľ ZŠ)
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-Rekonštrukcia budovy ZŠ (jún 2009) -  666 832,- € (20 089 000,- Sk) Diskusia : 
-Kanalizácia  (jún 2009)  -  395 551,-€ ( 11 916 369,-) pani Hajdáková – chcela vedieť kedy sa vybuduje chodník na ul. Gecovská a 
-Cintorín – oplotenie, plocha pre kontajnery (09.2009) – 33 194,- € (1 000 000,- upozornila na zanedbaný potok z Gecovkého smerom na Lahne.
Sk) Starosta – informoval, že pracuje na odbornom posudku, či nemôže isť chodník po 
-MFK – výstavba tribúny a kabín  -  120 650,- € (3 634 737,- Sk) ľavej strane a koľko  bude stáť financií. Predmetné financie by obec mohla získať z 
-Nový vodný zdroj – nová studňa – 79 665,- € (2 400 000,-Sk) grantov cez Mikroregión. Nebolo by vhodné realizovať chodník pred výstavbou 
-Detské ihrisko v areáli MFK   16 730,- € (504 000,- Sk) kanalizácie na ul. Gecovská. 
-MKK -  chatka         -  14 938,- € (450 000,- Sk) Čo sa týka vodného toku, informoval, že je to vlastníctvo štátu. Obec zašle list na 
   soc. zariadenia        –  13 277,-€ (400 000,- Sk) povodie vodného toku o prečistenie potoka. 
Cudzie investície v obci : pán Valent – chcel vedieť, či pri revitalizácií centra obce je potrebná lávka pre peších 
-Green –Energy, Slovakia s.r.o.- Solárna elektráreň cez potok, centrum obce – pri železnici kde sa otáča autobus, je to tam slabo 
-MIAMI TRADE s.r.o. – 20 RD- stavebných pozemkov  nad MKK osvetlené, treba tam osadiť lavičku a spevniť plochu. V strede obce  sú rómsky 
-VERKO s.r.o. NR – Penzión (Lahne – bývalá admin. budova) spoluobčania, vyzerá to tam hrozne, je to všetkým na očiach, treba upútať 
-Výbošťok,Kaňa, Dobrotka – 25 ha –výstavba RD aa bytových domov v časti pozlátkom, aby nebolo vidieť to horšie. 
Lahne starosta – oboznámil, že projekt „Zatraktívnenie centra obce“ sa dotýka centra obce, 
-Cesnek Ján-Šaľa – výstavba RD 5 ha v časti Lahne. ktoré je stanovené v územnom pláne obce. Otoč autobusov pri Fuňovi , pozemok je 
 Starosta ďalej informoval o cenových reláciach za zhotovenie kanalizačnej vo vlastníctve ŽSR, je to ochranné pásmo železníc. Stavba by stála cca 23 500,- €. Je 
prípojky a o pokračovaní stavby – celo obecná kanalizácia. Výstavba kanalizácie  v pláne projekt ul.Gecovská, ktorý končí pri železnici, robil by sa na etapy.  
bude pokračovať podľa finančných možnosti obce a financiách, ktoré obec získa z Osvetlenie pri  otoči autobusov bude posilnené. 
fondov. pán Tvarek – sa pýtal na riešenie cesty k novým pozemkom -20 RD, t.č. voda z polí 
Pasportizácia cintorína- digitálna verzia, poplatky za hrobové miesta ide po ceste a končí v záhrade, lebo priepust, ktorý kedysi bol funkčný (stavebnou 
Starosta uviedol, že od mája 2010 je na našej stránke  virtuálny činnosťou -kanál) sa  upchal. 
cintorín našej obce. Po zadaní mena a priezviska zosnulého sa zobrazí miesto starosta – prisľúbil riešenie, odpoveď bude p. Tvarekovi zaslaná.
posledného odpočinku ako aj výročie úmrtia. Upozornil na pomníky, ktoré boli pani Sklenárová -  keď si prípojky bude žiadateľ hradiť sám, ako to bude s malými 
nečitateľné a v tomto programe sa nachádzajú ako neznáme. Požiadal občanov, ak ČOV, keď bude obecná ČOV. 
sa stretnú s takýmto prípadom a budú vedieť, mená zosnulých, aby ho prišli na starosta -  informoval, že malé ČOV sa môžu budovať, ale keď bude v prevádzke 

obecná ČOV budú domové čističky odstavené.  Domová ČOV stojí aj s osadením 
cca 2 000,-€ , prípojka na kanalizáciu cca 800,- €.
pán Valent – sa informoval, či bude čistička krytá, alebo otvorená, lebo sa bude 
nachádzať v blízkosti obydlí, spochybnil riešenie a výber pozemku  a upozornil na 
možné rozčarovanie po dobudovaní kanalizácie.
starosta -  informoval, že bol vybratý pôvodne pozemok medzi rybníkmi a 
železnicou, ale tento pozemok nevyhovoval podmienkam Regionálneho úradu 
verejného zdravotnctva, druhý pozemok bol pri potoku Pančava, ale prietok tohto 
potoka nevyhovuje. ČOV bude uzatvorená stavba. 
pán Sleziak – mal požiadavku na pootočenie reproduktora obecného rozhlasu, aby 
bola lepšia počuteľnosť, ďalej požiadal starostu, aby podnietil zmenu názvu 
autobusovej zastávky pri kostole- je tam uvedená zastávka ŠM, tie už neexistujú. 
Upozornil na tvorenie skládky na cintoríne z dôvodu, že tam nie je umiestnený 
veľkoobjemový kontajner. 
starosta – umiestnenie nového reproduktoru alebo pootočenie starých 
prekonzultujeme s pánom Plevom, ktorý sa stará o miestny rozhlas. Čo sa týka 
zmeny názvu autobusovej zastávky, starosta informoval o pravidelných stretnutiach 
s firmou Veolia, kde tieto zmeny navrhne. 
Informoval, že veľkoobjemový kontajner nie je na cintoríne preto, lebo niektorí 
nezodpovední spoluobčania doň umiestňujú zdochliny, biologický odpad zo záhrad, 
ale aj klasický komunálny odpad. Vzniknutú skládku odstránime v najbližšej dobe, 
t.č. máme málo pracovníkov na aktivačnej činnosti. 

obecný úrad prekonzultovať, aby mohol byť takýto hrob zaevidovaný. Predmetný pán  Bulla- podotkol, že obec má schválených veľa akcií, či nebude mať obec 
program je prehľadnejší , odhalí nám, kto má uzatvorenú nájomnú zmluvu a  finančné problémy
uhradené aj neuhradené hrobové miesto. Upozornil, že v prípade dlhodobého starosta -  celá koncepcia bola prerokovaná na OZ, je schválený harmonogram. Sme 
nezáujmu o hrobové miesto bude toto miesto obcou zrušené. si vedomí rizík, t.č. sa budujú také projekty, v ktorých sme boli úspešný. Doteraz 
Ďalej informoval o trestnej činnosti (ďalej TČ) a priestupkoch ( ďalej P) v sme nemuseli brať úver, je tu aj taká možnosť. Zastupiteľstvo je zodpovedné. 
služobnom obvode PZ Veľké Zálužie, do ktorého patríme: pán Filo-  požiadal  o odstránenie stavebného odpadu za futbalovým ihriskom, ktorý 

počet objasnené percento úspešnosti vznikol pri výstavbe  nového oplotenia a bufetu. 
rok 2007 TČ 16 11 68,8  % starosta –  ubezpečil p. Filu, že požiada futbalový klub o odstránenie tohto odpadu. 

P 73 34 46,6  % p. Hubová- požiadala starostu o odstránenie kríkov na okraji pozemku pri kaštieli a 
rok 2008 TČ 12 8 66,6  % školy. 

P 42 25 59,5  % starosta – informoval, že obec upozornila majiteľa pozemku na odstránenie buriny, 
rok 2009 TČ 13 8 61,5  % zašleme mu opätovnú výzvu. 

P 57 40 70,2  % Po ukončení diskusie zástupca starostu Mgr. Zverina Viliam  poďakoval všetkým 
½ rok 2010 TČ 11 7 63,6  % prítomným za účasť a ukončil  zhromaždenie obyvateľov obce. 

P 38 35 92,1  %

www.aleksince.sk

Otázka počet hlasov „ ÁNO“počet hlasov „NIE“

č.1 139 12

č.2 146 3

Počet oprávnených občanov zapísaných č. 3 141 8

         v okrsku do zoznamu na hlasovanie 1 371 č.4 134 12

Počet oprávnených občanov, ktorým sa vydali hlasovacie lístky 153 č.5 106 37

Počet odovzdaných hlasovacích lístkov 153 č.6 114 19

Počet odovzdaných platných hlasovacích lístkov 153 

Počet odovzdaných neplatných hlasovacích lístkov    - Za správnosť vyhotovenia : Skokanová

Výsledky REFERENDA   
v obci Alekšince  konaného dňa 18. septembra 2010
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Sťahovanie :  január – marec 2010 :
-    do obce 6
-    z obce 11
-    v obci 5 

                                        
Vitajte na svete :   

1.  Tobias Bohunický, č.279
   2.  Zuzana Billová č. 372
                           

Navždy nás opustili - Zostanú v našich spomienkach

                           1.   Klaudia Petríková č.372
                           2.   Viliam Candrák č. 279

Spoločenská rubrika    
júl  - október 2010

Veľa šťastia, zdravia...
1. Peter Hudák  -  Petra Kolonyová 
2. Eduard Baláž - Lucia Rigová
3. Peter Kyjak   -  Lenka Galáneková
4. Ľuboš Kotúč -  Beáta Szökeová
5. Miloš Hargaš – Michaela Maladiová
6. Jozef Bauman – Veronika Štefániková
7. Marek Zajko – Miroslava Jevjáková
8. Marián Ondriš – Jana Obrátilová
9. Vladimír Tylka  -  Veronika Ševčíková

Všetci, ktorí si v mesiacoch – január, február, marec 2010 pripomenuli, 

či pripomínate svoje krásne meniny :

K meninám Vám želáme veľa šťastia, zdravia                                      

nech Vás všetci nepriatelia miesto sporov zdravia,

správnu duše pohodu, dobré vínko nie vodu,

vtáčie spevy, krásne kvety, dobré jedlá bez diéty,

veľa krásnych spevu tónov,

radosť z práce, šťastný domov.

Všetkým, ktorí si v týchto mesiacoch spomínate, slávite i pripíjate na 

svoje  prežité roky, posielame tieto slova :

V deň Vašich vzácnych narodenín

prišli sme k Vám s pozdravením.

Dvíhame oči nad oblohu, vznášame vrúcne 

prosby k Bohu, aby po ďalšie dlhé roky

s istotou viedol Vaše kroky nech Vás vždy jeho 

milosť chráni, nech splní každé z Vašich prianí. 

Vedzte, že láska Vás niekedy rozplače.
Tak nechajte slzy, nech tečú.
Vedzte, že láska Vám dá smiech.
Tak smejte sa čo najviac spolu.
Vedzte, že láska je všetko, čo poviete.
Tak v slovách nikdy neubližujte jeden druhému

Upozornenie  - výzva

Žiadame všetky fyzické, právnické osoby, ktoré chcú na území obce Alekšince 
realizovať výstavbu alebo  prestavbu rodinných domov, stavieb na podnikateľské a 
iné účely aby prišli dopredu konzultovať svoj zámer na Obecný úrad .

Oznamujeme občanom, že opravy televíznych prijímačov si môžu nahlásiť na 
obecnom úrade.

POZOR  15 roční !!!

K vybaveniu prvého občianskeho preukazu(OP)  potrebujete  originál  Rodný list 
a so zákonným zástupcom (otec, matka ) si vybavíte nový OP na OR PZ Nitra , 
na obecný úrad prídete vypísať prihlasovací lístok s novým OP !!!

INZERÁT
Obec Alekšince hľadá kronikára. Záujemcovia obdržia bližšie informácie na 
obecnom úrade tel. 037/7822126, 0905520730

O Z N A M Y
Občania – nájomníci hrobových miest

POZOR
Nakoľko prebieha v našej obci obnova evidencie registra hrobov  žiadame 
všetkých, ktorí majú v nájme hrobové aj neobsadené miesta, aby sa priebežne v 
stránkové dni v čase od 7,30 do 11,30 hod., v čo najkratšom čase dostavili na 
Obecný úrad v Alekšince za účelom usporiadania tejto evidencie a v zmysle zákona 
č.131/2010 Z.z. o pohrebníctve uzatvorili s prevádzkovateľom pohrebiska – Obcou 
Alekšince - nájomnú zmluvu na predmetné hrobové miesto. 

 

 K uzatvoreniu nájomnej zmluvy je potrebné so sebou priniesť:
- občiansky preukaz za účelom uzatvorenia zmluvy

V prípade neuzatvorenia nájomnej zmluvy, alebo ak je nájomca hrobového miesta 
neznámy, uverejní prevádzkovateľ zoznam takýchto hrobových miest na vývesnej 
tabuli na cintoríne a po uplynutí zákonnej lehoty bude takéto hrobové miesto 
zrušené a poskytnuté inému záujemcovi.

Podrobnejšie informácie získate v pracovných dňoch na Obecnom úrade 
v Alekšinciach.

                                                                                       Tel. : 7822126 p. Cebová 

Je viac ako sto dní , čo máme novú parlamentnú vládu .Niekto sa opýta, no a čo?  Rád by som podotkol, že pre našu obec veľa. Stratili sme dôležitý kontakt - 
patróna u ktorého sme mohli lobovať za našu obec. Nie protekciu, ale pomoc. Pretože v predchádzajúcich obdobiach, naša dedina obrazne - chytala, " koňa za chvost ". Bez 
podpory to nebolo možné. Možnosť lobovania a lokalpatriotizmus to umožnil. Preto zmena vládnucich strán tejto obci urobila citeľnú stratu.
    Regionálna a štátna politika sú rozdielne, ale o čo ľahšie sa vykonáva tá regionálna, keď má podporu v tej štátnej. Pán poslanec NR SR bol takou oporou našej regionálnej 
politiky, začo mu je naša obec - Alekšince povďačná.
    Navrhujem a za svoju osobu aj doporučujem, aby bol navrhnutý do siene
    " Čestný občan  Alekšiniec ".Verím, že i naďalej bude nápomocný.
Je to pán Ing. Tibor  GLENDA

Roztrieštenosť v regionálnej politike nepomáha. Tí, ktorí sa angažujú v politickom živote na úrovni regiónu, mali by si uvedomiť, aby ich snaha nebola vynaložená nazmar , 
musia svoje sily spájať a podporovať tých a tie projekty, ktoré prinesú lepšiu kvalitu života občanom a obci.

                                                                                  Oskár Jančár

Pohľad   späť Alekšince , 18.10.2010
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Jubilant –Emil Gudába – 85.  rokovJubilant –Emil Gudába – 85.  rokov  Jubilant – Johana Blahová –  80. rokov Jubilant – Johana Blahová –  80. rokov

Uvítanie do života dňa 13. 10. 2010  malého Miška KletečkuUvítanie do života dňa 13. 10. 2010  malého Miška Kletečku

Jubilantka -  Apolónia Schmidtová
85. rokov

Jubilantka -  Apolónia Schmidtová
85. rokov

jubilantka
Helena Kunochová
90. rokov

jubilantka
Helena Kunochová
90. rokov

Jubilantka
Jolana Kavuljaková

85. rokov

Jubilantka
Jolana Kavuljaková

85. rokov

Jubilantka – Mária Hladká
80. rokov

Jubilantka – Božena Juríková
80. rokov
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MAS RADOŠINKA 
po prvýkrát na výstave Agrokomplex

Miestna akčná skupina RADOŠINKA sa pod záštitou Ministerstva  
pôdohospodárstva SR, Agentúry pre rozvoj vidieka a Regionálneho pracoviska 
národnej siete rozvoja vidieka po prvýkrát  prezentovala na výstave Agrokomplex.

V našej expozícii sa prezentovali umelci, remeselníci a veľkým 
obohatením a spestrením programu v rámci celého pavilónu  boli  vystúpenia 
folklórnych skupín a speváckych súborov z obcí Miestnej akčnej skupiny 
RADOŠINKA.

V sobotu  sa prezentovali štyri zoskupenie. Folklórny súbor Matičiari z 
Čakajoviec, detský folklórny súbor Pelikánik z Nových Sadov, spevácka skupina 
Zbežanka zo Zbehov   a spevácka skupina Čabanka z Čabu. V nedeľu dostali 
priestor dve spevácke skupiny. Prvou bola Hruboňovčanka z Hruboňova a 
posledným zástupcom našej MAS bola Šuriančanka zo Šurianok.

Spolu sa v expozícii prezentovalo 11 remeselníkov z obcí Alekšince ( 
Juliana, Ivana a Elena Hadvigové – keramika, umelecká maľba, Rastislav Polák – 
umelecký rezbár),  Zbehy (Milan Káčer - krbár a kachliar, Anna Ilečková - 
zdobenie kraslíc technikou vyškrabávania a dierkovania, Michala Ilečko - výrobu 
veľkoplošných obrazov technikou makramé), Lukáčovce ( Michal Krásny – 
umelecká maľba, Viera Fuseková – dekoratívna keramika, Soňa Mrázová – 
scénografia, maľba, ručné šitie hračiek)  a Čakajovce ( Štefan Ľahučký – umelecký 
rezbár ).

Touto cestou sa chcem našim umelcom a remeselníkom, ako aj 
všetkým účinkujúcim poďakovať za skvelú prezentáciu nielen svojich zručností, 
ale zároveň aj obcí a celého mikroregiónu.

Ing. Renáta Lelovská
Manažérka Miestnej akčnej skupiny 

OZ Mikroregión RADOŠINKA

Mikroregión Radošinka reprezentoval i vinár Ladislav Trnovec,
ktorý dorába víno z hrozna ktoré sa rodí v Alekšinskom katastri.

V Nitre sa stretli Slovania zo štyroch krajín

V rámci druhého ročníka Dní Slovanov sa vo štvrtok 1. júla v sále 
Ponitrianskeho múzea uskutočnila pod záštitou podpredsedníčky NR SR Anny 
Belousovovej vedecká konferencia s medzinárodnou účasťou - Forum Slavica.
Na úvod vystúpila mladá nádejná klaviristka Bibiána Miškolciová. Potom 
účastníkov konferencie pozdravil primátor mesta Nitry Jozef Dvonč, ktorý 
spomenul, že Dni Slovanov sa konajú v Nitre práve v čase, keď sa celé mesto 
pripravuje na mestské slávnosti Nitra, milá Nitra. 

Po ňom sa ujala slova podpredsedníčka NR SR Anna Belousovová. 
Poukázala na význam myšlienky spájania a spolupráce Slovanov, ktoré v dnešnej 
dobe je ešte dôležitejšia ako bola kedykoľvek v minulosti. Na konkrétnych 
príkladoch – nadčasových myšlienkach Ľudovíta Štúra hovorila o všeslovanskej 
vzájomnosti v spojenej Európe a globalizovanom svete, postavenom na konzumnej 
spoločnosti, popierajúcej všeobecné zásady a morálne princípy, na ktorých vyrástla 
staršia generácia. 

Anna Belousovová položila rečnícku otázku: „Načo sa majú spájať 
Slovania? Pre aký spoločný cieľ? Čo nám toto spojenie prinesie?“ Vzápätí 
zdôraznila, že vychádzajúc z čisto materializujúceho sveta, nutnosť opierať sa o 
hodnoty, založené na cyrilo-metodských tradíciách. Cieľom musí byť ochrana 
hodnôt Východu, ktoré sú založené na kresťanských tradíciách. 

„Súčasnú hospodársku krízu nám priniesla konzumná spoločnosť, 
východiská z nej musíme hľadať v prehodnotení spôsobu života,“ uviedla A. 
Belousovová. Oprela sa tiež o vizionárske myšlienky veľkého ruského spisovateľa 
Dostojevského, ktoré sú platné až do dnešných čias. 

Medzi aktívnymi účastníkmi konferencie boli Zbyšek Kowalski z 
Poľska, Naďa Lopuchová z Ukrajiny a Anatolij Filančuk z Bieloruska.   

Zaujímavý príspevok na tému Arianstvo ako príčina nedorozumení 
medzi Slovanmi a Germánmi predniesol Marián Tkáč, ktorého verejnosť pozná z 
čias, keď šéfoval Národnej banke Slovenska. Peter Ivanič, Martin Hetényi a 
Zvonko Tanesky predniesli na tému Etnogenéza Slovanov z pohľadu písomných a 
archeologických prameňov.  

Cieľom konferencie bolo atraktívnou a najmä zrozumiteľnou formou 
priblížiť širokej verejnosti problematiku Slovanov a cez ňu aj vedné disciplíny, 
aktuálne výsledky práce vedeckých a pedagogických pracovníkov (a ich vedeckých 
pracovísk), ktorí sa zaoberajú dejinami Slovanov, ich ľudovou kultúrou, 
slovanskými jazykmi, slovanskými literatúrami a vzťahmi medzi slovanskými 
národmi a ich najbližšími susedmi. Tento druhý ročník Dní Slovanov nadviazal na 
prvý ročník konferencie Forum Slavica.

Ľudmila Synaková

Výsadba zelene z projektu SAŽP v Bankej Bystrici pri 15 Bj
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Folklórny festival pri príležitosti osláv SNP

Folklórny súbor Matičiari z Čakajoviec

Folklórny súbor z Hruboňova

Milovan Tmušič, zástupca Ivanje 
- družobnej obce zo SrbskaFolklórny súbor zo Zbehov

Rapkáčik - detský folklórny súbor z Nových SadovSpevácky súbor Čabianka z Čabu Folklórny súbor Šuriančanka

Slávnostná partizánska vatra

Akcia bola podporená 
Nitrianskym samosprávnym krajom

Zaslúžilá umelkyňa Hilda Augustovičová
pri prednese oslavnej básne

Slávnostný príhovor z príležitosti otvorenia
osláv štátneho sviatku SNP 

predniesla pani Oľga Csákayová
krajská predsedkyňa JD na Slovensku

Príhovor predsedu MR Radošinka a zároveň starostu Čabu 
Ladislava Melena, v pozadí Alekšinský spevácky súbor

Príhovor predsedu MR Radošinka a zároveň starostu Čabu 
Ladislava Melena, v pozadí Alekšinský spevácky súbor

Pozvaní hostiaPozvaní hostia

Vedenie obce Alekšince zodpovedne a s úctou 
pristupuje k oslavám štátnych sviatkov. Dôkazom toho sú i 
oslavy SNP. Je to jedna z najväčších dejinných udalostí 
Slevenského národa, ktorý je považovaný za národ holubičí, 
za národ ktorý má rád mier, slobodu a túži žiť v dobrom 
spolunažívaní s celým okolitým svetom. Fašistický 
uzurpátor však tento život narušil. Odpoveďou našich otcov, 
dedov a pradedov bolo ozbrojené Slovenské národné 
povstanie v ktorom nastavili svoje zdravie a životy za náš 

slobodný zajtrajšok. V krvavých a ťažkých bojoch padlo 
veľa dobrých synov slovenkého národa, ale i príslušníkov 
ďaľších národov : Česi, Poliaci, Srbi, Rusi, Ukrajinci, 
Francúzi, Angličania, Španieli, Chorváti. Sloboda bola 
draho vykúpená a preto si my považujeme za svoju 
vlasteneckú povinnosť tento významný sviatok oslavovať a 
jeho význam neustále pripomýnať mladším generáciám. 

november / 2010ALEKŠINSKÉ NOVINY



� � 10

ALEKŠINSKÉ NOVINY

V dňoch 19. – 22. augusta sa uskutočnil 12. ročník celoštátneho kola 
vedomostnej súťaže MCH a zároveň to bol 6. ročník medzinárodnej súťaže MCH 
Slovenska a Česka. Súťaž sa uskutočnila v krásnom prostredí Strednej odbornej 
školy veterinárnej v Nitre, priamo pod Zoborom. Zúčastnili sa na ňom najlepší 
MCH zo Slovenska, ktorí postúpili z oblastných kôl, spolu 75 MCH a víťazi 
jednotlivých odborností z Českej republiky, spolu 15 MCH. Súťažiaci boli 
rozdelení do dvoch kategórií, a to do 14 rokov a do 18 rokov.                                 

Súťažilo sa v 12 odbornostiach. Samotná súťaž prebieha tak, že 
trojčlenná komisia v každej odbornosti posúdi písomnú prácu, ktorú má súťažiaci 
pripravenú z jeho chovu a z jej ústnej obhajoby, z testu a poznávania plemien. 
Polovica detí súťažila v piatok, druhá polovica bola na výlete v Topoľčiankach. 
Prezreli si národný žrebčín, kaštieľ aj zubriu oboru. Na druhý deň si to súťažiaci 
vymenili. V sobotu večer bolo slávnostné odovzdávanie cien, ktoré získali aj naši 
MCH a to -       odbornosť králiky – do 18 rokov :    Eva Cebová    – 2.miesto
                        odbornosť králiky –  do 14  rokov :   Ivan Sleziak     - 6. miesto
                        odbornosť hydiny –  do 14 rokov  :   Maroš Čačaný – 2.miesto

Po slávnostnom akte nasledovala diskotéka, ktorú pre MCH pripravili 
usporiadatelia. No a po krátkom spánku bolo nedeľné prebudenie, rozlúčka 
s priateľmi chovateľmi a návrat domov.

      Eva Cebová ml.

Vedomostná súťaž 
mladých chovateľov, Nitra 2010 Alexander Velký je papagáj dorastajúci do výšky 

cca. 58cm vyskytujúci sa v okolí Afganistanu, Pakistanu, Indie 
a Srí Lanky. Pohlavie sa po niekoľkých rokoch dá určiť veľmi 
ľahko pretože samičke chýba obojok na krku. Alexander 
Veľký nepatrí do skupiny spoločensky žijúcich vtákov a preto 
je najlepšie mu zriadiť osobitnú voliéru. Výlet by mal byť 
minimálne 5m dlhý pretože to najlepšie prispieva k udržiavanie 
celkovej kondície papagája. Pletivo musí byť dostatočne pevné 
pretože Alexander Veľký dokáže tenké pletivo prehrýzť.

Alexandry sa v našom podnebí aklimatizovali a preto 
im postačí vnútorný úkryt pred mrazom, dažďom a vlhkom. 
Ako základ potravy slúži slnečnica a ovos, okrem toho však 
vták musí mať každý deň prísun zelenej stravy, ovocia a 
zeleniny. Najlepšie sa osvedčili jablká, hrušky, mrkva a iné bežne 
dostupné suroviny. V období hniezdenia taktiež podávame vaječnú zmes. 
Alexander Veľký dospieva vo veku piatich rokov. Ideálnym hniezdom je 
dutý kmeň prípadne regulérna búdka z dostatočne hrubého dreva o výške 
60 až 90cm a rozmeroch dna 30x30cm.

Vletový otvor by mal mať priemer 10 až 12cm.  Samička znáša 2 
až 4 biele vajíčka na ktorých sedí po dobu približne jedného mesiaca. Vo veku 
dvoch mesiacov vylietajú mláďatá z búdky a v priebehu ďalších dvoch 
mesiacov sú už samostatné. Sfarbenie dospelého vtáka sa plne objaví vo veku 
vyše jedného roku. Existujú rôzne mutácia no najrozšírenejšia je stále prírodná 
forma. Cena sa v súčasnosti kvôli kríze pohybuje v rozmedzí od 100 do 150€ za 
vtáka.

                 Igor Miškolci ml.

Alexander Veľký

Viete kde sa nachádzala tento krásny kvet?  Možno chodíte okolo záhradky a 
nevšimli ste si ho. Priblížim vám miesto, je to v blízkosti autobusovej zastávky, 
blízko kostola... už asi tušíte, že tento krásny kvet, ktorý sa volá „Anjelská trúba“ 
dopestovali pani Bullová Mária s manželom Antonom.

Anjelská trúba Suroviny: 
1 biely  jogurt
polohrubá muka
soľ, jedlá sóda 

Postup: Do misy vyklopíme biely jogurt, prázdny kelímek dvakrát naplníme 
polohrubou mukou a pridáme do misy, doplníme lyžičkou jedlé sódy a primerane 
soli. Vypracujeme cesto, ktoré sa nelepí na misu, vyklopíme na dosku a vyvaľkáme 
slabou placku. Formičkou, nebo likérovou pohárom vykrajujeme malá kolieska a 
smažíme na panvici  vo väčšej vrstve oleje. Potierame cesnakom rozmiešaným v 
kečupe a zdobíme nastrúhaným syrom. Výborné teplé i studené k vínu.

Langoše jednohubky 

V tomto roku sa hubám mimoriadne darilo

november / 2010



� � 

ALEKŠINSKÉ NOVINY

11

Dňa 12.10.2010  sa uskutočnila plenárna schôdza združenia rodičov pri  
ZŠ a MŠ Alekšince 395. 

Riaditeľ školy pán  PaedDr. Juraj Windisch otvoril plenárnu schôdzu, 
privítal všetkých prítomných a oboznámil ich s programom.

Predniesol správu o výsledkoch a podmienkach výchovno- vzdelávacej 
činnosti ZŠ a MŠ Alekšince za školský rok 2009/2010, informoval prítomných o 
práci Rady školy,  o výsledkoch predmetových komisií, o poradných orgánoch 
riaditeľa a zároveň zhodnotil štatistické údaje o počtoch žiakov a tried. 

Riaditeľom školy bol prednesený   Vnútorný poriadok školy,  
Smernica na zabezpečenie bezpečnosti a ochrane zdravia žiakov v škole i Plán 
práce na školský rok 2010/2011. 

V Ďalšej časti plenárnej schôdze predsedkyňa  Rodičovskej rady p. 
Gabriela Hunková oboznámila rodičov o činnosti a čerpaní finančných 
prostriedkoch Rodičovskej rady a zároveň predniesla návrh na schválenie 
príspevku v sume 10 Eur. 

Záver plenárnej schôdze bol venovaný diskusii. Na otázky rodičov 
odpovedal  riaditeľ školy  i starosta obce Alekšince p. Igor Miškolci, ktorý zároveň 
informoval  prítomných   o umiestnení obce Alekšince v rámci celej SR. 
Plenárnu schôdzu ukončil riaditeľ školy p. PaedDr. Juraj Windisch, ktorý 
poďakoval všetkým prítomným za účasť.

Mgr. Ingrid Rigová 
              Predseda rodičovskej rady 

Plenárna schôdza v šk. roku 2010/2011

Oznámenie o ukončení projektu 

V mesiaci november zavŕši obec realizáciu projektu s názvom Podpora 
terénnej sociálnej práce v obci Alekšince a Zbehy, ktorý podporil Fond sociálneho 
rozvoja. Projekt sa začal realizovať v decembri 2008 a jeho fungovanie bolo 
schválené na dobu trvania 24 mesiacov. Počas doby realizácie boli vykonávané 
aktivity vyplývajúce z náplne práce terénneho sociálneho pracovníka a asistenta 
terénneho sociálneho pracovníka v obci (podľa príručky FSR) pre cieľovú skupinu 
podľa potrieb klientov. Poradenstvo v obci však využívali i ľudia z radu širokej 
verejnosti. V rámci projektu terénna sociálna pracovníčka a asistentka terénnej 
sociálnej pracovníčky spolupracovali s rôznymi inštitúciami, nadáciami, 
občianskymi združeniami a miestnymi základnými školami. Veľká pozornosť zo 
strany pracovníčok bola venovaná hlavne žiakom základnej školy, a to i asistenciou 
pri písaní domácich úloh, ale aj doučovaním. Preto chceme študentov, ich rodičov, 
prípadne iných pre budúcnosť informovať o možnosti využívania rôzny druhov 
štipendií. 

Študenti stredných a vysokých škôl môžu poberať sociálne a 
prospechové štipendiá. Mnohé organizácie poskytujú štipendiá pre talentovaných 
študentov. Študenti rómskeho pôvodu môžu poberať špeciálne rómske štipendium, 
prípadne štipendium na stáž v zahraničí. Viac informácií môžete nájsť na stránkach 
ministerstva školstva, nadácie Orange, rómskeho inštitútu, Nadácie otvorenej 
spoločnosti a iných. 

Na záver chcem ešte zaželať všetkým klientom veľa úspechov v živote.
                                                                                              Mgr. Edita Rigová

Na konci školského roka 2009/2010 odišla do starobného dôchodku 
učiteľka materskej školy Alekšince Helena Slobodová, ktorá v Alekšinciach 
pôsobila od r. 1975. Počas svojej dlhoročnej praxe vykonávala funkciu riaditeľky i 
učiteľky.

Od začiatku pôsobenia v jej kariére nacvičila nespočetné množstvo 
kultúrnych programov, ktoré prezentovala na rôznych podujatiach, zúčastnila sa 
speváckych a recitačných súťaží, prezentovala rôzne ľudové zvyky a tradície, 
nacvičila veľa dramatizácií, tancov, bábkových hier a pod.

Počas svojej praxe pracovala s množstvom detí, spoznala veľa kolegýň, 
pracovala ešte v starej materskej škole, bola pri zrode novej, ktorá teraz sídli v 
budove OcÚ Alekšince. Zúčastnila sa rôznych brigád, ktoré sa poriadali v 
materskej škole, ale i mimo nej. Bola ochotná vždy spolupracovať s rodičmi i 
inými organizáciami, u detí bola obľúbená. Mala nevyčerpateľný elán, ochotu 
vždy pomôcť. Svojou prítomnosťou, svojím každodenným pohybom rúk a umu 
napĺňala hodiny práce v materskej škole.

Je tu chvíľa pre vyslovenie slov vďaky za jej prácu, ktorú odviedla 
počas dlhých rokov v Alekšinciach. Želáme jej, aby roky, ktoré má pred sebou 
prežila v zdraví,  v spokojnosti, obklopená láskou a pozornosťou svojich 
najbližších.

Všetko môže človek na svete zastaviť, 
ale nikdy sa mu nepodarí zastaviť čas.

Práva žiaka

1. Žiak má právo na jemu zrozumiteľný výklad učiva.
2. Žiak má právo na bezplatné zapožičiavanie učebníc.
3. Žiak má právo k danému učivu položiť akúkoľvek otázku a dostať 

na ňu odpoveď.
4. Žiak má právo na omyl.
5. Žiak má právo určiť si spôsob skúšania a jeho prípravu. (Musí ale 

splniť podmienku jednej ústnej odpovede počas klasifikačného obdobia).
6. žiak má právo na objektívne hodnotenie.
7. Žiak má právo na ohľaduplné a taktné zaobchádzanie zo strany 

učiteľa i spolužiakov.
8. Žiak má právo v primeranom čase, priestore a primeraným 

spôsobom vyjadriť svoj názor na čokoľvek.
9. Žiak má právo sedieť s kým chce, pokiaľ svojim správaním neruší 

učiteľa, alebo spolužiakov.
10. Žiak má právo na prestávku, ako ju stanovuje vnútorný poriadok školy.
11. Žiak má právo zvoliť si náplň prestávok, pokiaľ zachováva 

pravidlá bezpečnosti a neruší ostatných.
12. Žiak 5. až 8. ročníka má právo navštevovať 2 nepovinné predmety.
13. Žiaci majú právo navštevovať ZUŠ.
14. Žiak školy môže byť členom spoločenských organizácií, ak členstvo 

táto organizácia žiakom dovoľuje. Žiak môže navštevovať jazykovú 
školu, CVČ, osvetové zariadenie, alebo môže pracovať 
v športových oddieloch, dobrovoľnej telesnej výchovy a pod.

15. Žiak má právo na zapožičanie učebníc (okrem 1. ročníka ZŠ, ktoré sa stávajú
 osobným vlastníctvom žiaka) a tieto nepoškodené po ročnom užívaní 
vráti škole.

16. Žiaci školy I. stupňa majú právo navštevovať školský klub detí.
17. Žiaci školy majú právo stravovať sa v školskej stravovni.

                                                                          PaedDr. Juraj  W i n d i s c h
                                                                                   riaditeľ školy 
Pokračovanie v budúcom čísle: Povinnosti žaka

Práva a povinnosti žiakov.

Od 9.8.2010 do 16.8.2010 sa v Alekšinciach a Lukáčovciach uskutočnil 
Detský tábor pre deti s Detských domovov Hnúšťa a Tisovec. Pobyt detí 
zabezpečovali a tábor organizovali za OZ Alexu štatutár Vladimír Volák , za OZ 
Občania za zlepšenie života štatutár Viliam Zverina, starosta obce Alekšince Igor 
Miškolci a starosta obce Lukáčovce Igor Cok. Podľa hodnotenia detí bol pre nich 
tábor príjemným spestrením, spoznávaním nových ľudí a pre tých, ktorí tu boli 
druhý krát aj zvítaným sa so starými známymi. Tábora sa zúčastnili mladí ľudia, 
okolo 18 rokov. Za krátku dobu budú musieť odísť s detského domova a tak 
organizátori veria, že prispeli malou kvapkou pri ich integrácií do bežného života.

              (vz)

Deti z detských domovov 
dovolenkovali v Alekšinciach

Z ľava: riaditeľ ZŠ Juraj Windisch, predsedníčka RZ Gabriela Hunková, 
Igor Miškolci starosta obce
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kde nás čakali dve milé udalosti. Pán farár vysvätil sochu nášho patróna 
Svätého Huberta a hospodár nášho združenia pasoval za strelca uloveného 
obetného daru člena nášho združenia. Zraky ľudí sa následne upriamili na 
naše pôvabné trubačky, ktoré nám zahrali poľovné signály. Následne sme 
sa spolu s manželkami a hosťami presunuli do kultúrneho domu, kde 
pokračovali slávnosti odovzdávaním vyznamenaní a slávnostným 
obedom. Úvodné slovo patrilo dlhoročnému predsedovi Jozefovi 
Kováčovi , ktorý privítal členov poľovného združenia s rodinami aj 
významných hostí. Naše pozvanie prijali poslanec NRSR Ing. Tibor 
Glenda, predseda OkO SPZ Prof. Ing. Imrich Točka, CSc., starosta obce 
Igor Miškolci a dôstojný pán farár Marián Uvaček. Po skončení príhovo-
rov pozvaných hostí, ktorí vyzdvihovali náš prínos pre obec a poľovníctvo 
v našom kraji prišiel rad na ocenenie našich dlhoročných členov. Ocenenia 
za celoživotný prínos pre poľovníctvo si postupne prevzali Alžbeta 
Pavlovičova, Ing. Jozef Filo, Alojz Janeček, Miroslav Vašš st., Stanislav "Cti si stvoriteľa tým, že si ctíš jeho stvorenia" Táto idea sprevádzala 
Lukáčik, Vladimír Svorad a Jozef Rác. Týmto členom patrí veľké život velikána, ktorým bol patrón všetkých poľovníkov a milovníkov 
poďakovanie za ich činnosť a rozvoj poľovníctva v Alekšinciach. Toto prírody Svätý Hubert. Na jeho počesť a uctievanie tejto významnej 
posedenie sme ukončili slávnostným obedom a spoločnou zábavou so osobnosti sme sa opäť po roku dňa 22. augusta stretli, podali si ruku s 
živou hudbou. minulosťou a usporiadali sme druhý ročník tejto krásnej udalosti v našom 
 Poľovnícke združenie Alekšince týmto ďakuje všetkým, ktorí sa rímsko-katolíckom kostole v Alekšinciach.
ochotne a nezištne zaslúžili o dôstojný priebeh tejto slávnosti Svätého Predzvesť tejto jedinečnej udalosti sa začala napĺňať vo chvíli kedy sa 
Huberta a všetkých, ktorí materiálne a finančne prispeli chceme ubezpeči-pred našim kostolom s predstihom začali schádzať zvedavé pohľady 
ť, že tieto prostriedky boli využité zodpovedne a účelne podľa najlepšieho občanov našej obce. Nečudo, keďže k výzdobe nášho Božieho chrámu 
vedomia a svedomia. Chceme tiež poďakovať všetkým tým, ktorí svojou sme od začiatku dávali veľkú dôležitosť. Pred kaplnkou kde bol 
ú č a s ť o u  z v ý r a z n i l i  umiestnený reliéf Sv. 
veľkosť tejto slávnosti. Huberta, boli obetné 
V š e t k ý m  č l e n o m  dary, ktoré boli súčasťou 
poľovníckeho združenia, nášho poľovného revíru. 
pánovi farárovi Uvačeko-Dôkazom toho ,  že  
vi za peknú a dôstojnú výzdoba sa  naozaj  
svä tú  omšu,  pánovi  podarila boli pohľady 
s t a r o s t o v i  I g o r o v i  nadšených hostí, ktorí už 
Miškolcimu, hudobníkom pred omšou nešetrili 
z kapely LUSACO a chválou na našu adresu. 
trubačkám za krásnu Začiatok svätej omše 
kulisu. sprevádzala slávnostná 

N a  p r í p r a v á c h  svätohubertská hymna v 
Svätohubertských dní sa p o d a n í  h u d o b n é h o  
výrazne podieľali aj zoskupenia "LUSACO" 
Andreja Šumská, Jana z  L u k á č o v i e c .  P o  
D o b i š o v á ,  A n n a  skončení hymny sa 
M o r a v c o v á ,  A n n a  kostolom niesli tóny 
L u k á č i k o v á ,  M a j k a  poľovných signálov 
P e t r í k o v á ,  J a r o s l a v  h a l a l i ,  k t o r é  n á m  
Hanko, Juraj Pálenkáš, predniesli trubačky z 
firma Hoffer a umelecký vysokej školy lesníckej. Náš najväčší obetný dar, srnca sme spoločne 
drevorezbár Peter Šrank. Za finančnú a materiálnu pomoc ďakujeme priniesli pred oltár na nosidlách. Náš dôstojný pán farár ako býva už 
firmám: Bažant s.r.o., SEGNIS s.r.o. Slavomír Komžík, PIAL-AGRO dobrým zvykom poňal túto slávnosť veľmi osobitne a s náležitou úctou. 
s.r.o. Tibor Páleník, Mestské lesy Banská Štiavnica, obecný úrad Jeho kázeň, ktorú venoval myšlienkam poľovníctva v nadväznosti na 
Alekšince.život Svätého Huberta nás všetkých upútala. Krásne myšlienky zakončil 

   PZnaozaj dôstojne, kedy sme si všetci s úctou spomenuli na našich 
zosnulých priateľov poľovníkov nášho združenia, ktorí tento rok odišli z 
našich radov. Po svätej omši slávnosť pokračovala na nádvorí kostola, 

Svätohubertské slávnosti v Alekšinciach 2010
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Vážený čitatelia „Alekšinských novín“. 
Vo farskom kostole v Lukáčovciach sa do dnešných 
dní používa pri sv. omši istý kalich. Tento kalich je 
výnimočný už len z toho dôvodu, že patril osobnosti 
našich lokálnych dejín, na ktorú si dnes už takmer 
nikto nespomenie. V tomto článku sa Vám budem 
snažiť priblížiť život a dielo kňaza Adolfa Lelkesa a 
jeho význam pre našu farnosť.

Adolf Lelkes (čítame Lelkeš) sa narodil 
na Chrenovej, 22. 10. 1840. V tento deň bol aj 
pokrstený, čo vtedy nebolo ničím výnimočným. 
Napríklad aj súčasný Svätý Otec, Benedikt XVI. 
bol pokrstený už 3 hodiny po narodení. Jeho otec sa 
volal András Lelkes (Andrej či Ondrej). Bol 
maďarskej národnosti, ako nám to naznačuje jeho 
priezvisko. Adolf začína študovať filozofiu v 
Trnave a neskôr ju dokončuje v Bratislave. 
Teológiu absolvoval v Ostrihome, čo bolo tiež 
úplne bežnou praxou – veď aj naše okolie patrilo 
vtedy do ostrihomskej arcidiecézy. Kňazskú 
vysviacku prijíma mladý, len 23-ročný, Adolf v 
Ostrihome v nedeľu, 28. 2. 1864. Svätenie mu 
udelil ostrihomský arcibiskup, pôvodom Slovák, 
Ján Scitovský. Tento rok bol rokom priestupným, 
takže február mal 29 dní. Je možné, že primície 
slávil v pondelok, nasledujúci deň po vysviacke. 
Vtedy sa totiž neslávili primície tak slávnostne ako 
je tomu dnes. Novokňaz

Adolf bol určený za kaplána do 
Topoľčianok, kde zostáva pol roka. Ďalším 
pôsobiskom sa mu stal Ostrihom, konkrétnejšie 
jeho mestská časť zvaná Viziváros (v preklade 
Vodné mesto) - farnosť sv. Ignáca. Tú účinkoval tiež 
ako kaplán presne 1 rok. Počas ďalších 6 rokov mal ambíciu učiť. Realizuje tak 
svoje pedagogické snahy tým, že 1. 9. 1865 sa stáva učiteľom na Arcibiskupskom 
gymnáziu v Trnave. Tu pôsobí takmer plných 6 rokov, počas ktorých získal 
aprobáciu na predmety dejepis a zemepis. 30. 3. 1871 – vďaka svojim 
vedomostiam a snahe – získava kvalifikáciu a stáva sa tak riadnym diplomovaným 
profesorom, práve z predmetov geografia a história. Má vtedy 30 rokov. Pracovnú 
zmluvu má do 1. 11. 1871, avšak už 30. 10., v pondelok, prichádza čerstvý pán 
profesor Lelkes do Lukáčoviec. Tie sa mu spolu s Alekšincami a Andačom stali v 
podstate prvou a poslednou farnosťou, ktorú spravuje už v roli farára a neskôr 
dokonca dekana. Zaujímavosťou bolo, že v Alekšinciach mal dosť širokú rodinu a 
rod Lelkesovcov tu už vtedy bol aspoň 170 rokov. 

Od roku 1878 konal prof. Lelkes ministerskú vizitáciu na 27-ych 
ľudových školách. Školy, ktoré viedol vo svojej farnosti, boli, môžeme povedať 
„sídlom vzdelanosti“. Isté dobové pramene sa zmieňujú, že „vyučovanie v jeho 
škole môže slúžiť ako vzor pre školy na slovenskom vidieku“. V roku 1885 
zachádza ešte ďalej, keď na svojej fare zakladá istú útulňu pre deti, mohli by sme 
povedať, že šlo o niečo ako škôlku prípadne detský domov. V 90. rokoch 19. 

storočia sa širokému okoliu stáva známym aj vďaka 
jeho literárno-publikačnej činnosti. Publikované 
články tvorili najmä kázne, no pán profesor písal 
taktiež o výchove, útulniach, detských útulkoch či 
domovoch a o maďarizácií. V roku 1903 sa pán 
farár stáva zastupujúcim, ale už po necelom roku 
riadnym dekanom. V roku 1911 sa konali oslavy z 
príležitosti 40. výročia momentu, odkedy sa tento 
kňaz začal starať o duchovné potreby našej farnosti. 
Pri tejto príležitosti mu nezabudol poblahoželať 
dokonca ani ostrihomský arcibiskup, kardinál 
Ferenc Kolos Vaszary. Osobne mu poslal list a to 
presne 16. 10. 1911. Aj naši predkovia, veriaci 
Andača, Alekšiniec a Lukáčovciec mu chceli 
nejako špeciálne poďakovať. Nápad, ako to 
vyriešiť, bol mimoriadne vhodný. Darovali mu 
kalich, ktorý dodnes slúži svojmu účelu. Na ňom sú 
vyryté slová, ktoré na kňaza spomínajú v jeho dlhej, 
no neúnavnej službe. Toto blahoželanie je v 
maďarskom jazyku, ktorý mu bol vlastný, a po 
preklade znie: „SAMARIAY LELKES ADOLF. 
Milovaný pán dekan a farár. K 40. výročiu (1871-
1911) bohatého duchovného pastierstva na 
pamiatku“ a na druhej strane kalicha je pridané: „od 
veriacich lukáčovskej farnosti.“ Prímenie Samariay 
pravdepodobne naznačovalo rodné meno jeho 
matky. Dátum 28. február roku 1914 opäť zaujíma 
zvláštne miesto v živote tejto osobnosti. Práve 
vtedy si Adolf Lelkes pripomínal 50 rokov od 
okamihu kňazskej vysviacky. Opäť si na 
jubilujúceho kňaza spomína aj samotný 
ostrihomský arcibiskup a kardinál, ktorým už bol 

dr. Ján Černoch, tiež Slovák - rodák zo Skalice. Napísal mu dokonca pozdravný list. 
Až do 16. 2. 1916 pôsobil pán dekan Lelkes u nás v aktívnej službe. Jeho vek však už 
dosiahol 75 rokov a tak sa poberá na zaslúžený odpočinok – je penzionovaný. Svoj 
krásny život chcel dožiť v Alekšinciach, veď okrem rodiska – Chrenovej – sa mu 
naša farnosť musela stať za plných 45 rokov duchovnej služby „druhým 
domovom“. Ak to bolo potrebné, iste občas zastúpil v kňazských povinnostiach 
svojho nástupcu Augustína Petráška. Pán profesor, farár a dekan Adolf Lelkes sa 
dožil veľmi vysokého veku, veď zomrel v deväťdesiatom prvom roku života a v 67. 
roku kňazstva, vo štvrtok, 27. 8. 1931. Isté noviny sa zmieňujú, že „hoci bol známy 
ako ozajstný Maďar, miloval slovenský ľud, veď žil v slovenskom prostredí.“ 
Veriaci nielen z jeho farnosti, ale tiež zo širokého okolia sa prišli z kňazom rozlúčiť. 
Pohreb sa konal v nedeľu, 30. 8. 1931, o 16:00. Jeho pozostatky boli uložené do 
rodinnej hrobky Lelkesovcov v Alekšinciach. V sobotu, 30. 10. 2010, bol 
dokončený nový pomník, ktorý nám pripomína hrob tohto významného človeka 
našich dejín. Túto iniciatívu navrhol súčasný pán starosta Alekšiniec Igor Miškolci.

Lukáš Ložek

Osobnosť našich dejín – Adolf Lelkes

I v tomto roku sa o výsadbu kvetov a skrášľovanie nášho cintorína pri 
kríži vzorne stará pani Monika Košťálová, ktorej touto cestou starosta obce 
vyslovuje srdečné poďakovanie a do ďaľších rokov života želá veľa zdravia, šťastia 
a božského požehnania.Novozrekonštruovaný hrob pána dekana LelkešaNovozrekonštruovaný hrob pána dekana Lelkeša
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spoločenský a kultúrny život v 
obci. Tiež im priblížil spracovaný 
projekt rekonštrukcie Kultúrneho 
domu, ktorý bol na Predsedníctve 
MAS schválený a 17.05.2010 
predložený na Pôdohospodársku 
platobnú agentúru v Bratislave. 
Pri jeho realizácii však došlo kvôli 
výmene Vlády SR ako aj vedenia 
n a  M i n i s t e r s t v e  
p ô d o h o s p o d á r s t v a  a  
Pôdohospodárskej platobnej 
agentúry k posunu  a oddialeniu 
termínov. Spestrením programu 
bola návšteva keramikárky, 
PaedDr Juliany Hadvigovej, kde 
študenti absolvovali „minikurz 
keramiky“ a mali možnosť vidieť 
prácu a tvorbu umelkyne  priamo 
v jej ateliéri. Poslednou zastávkou 
v prvý deň návštevy bola obec 

Lukáčovce, kde sa študenti stretli so starostom, Ing. Igorom Cokom, ktorý im 
sprostredkoval základné informácie o obci. Študenti mali tiež možnosť navštíviť  
ateliér p. Viery Fusekovej, ktorá sa zaoberá výrobou dekoratívnej a úžitkovej 
keramiky a  ateliér p. Soni Mrázovej, ktorá sa venuje scénografii, maľbe a ručnému 
šitiu hračiek.

Na druhý deň  začali študenti svoj program v obci Čakajovce, kde im 
pani starostka Mgr. Mária Berecová predstavila obec, jej súčasnosť a fungovanie. 
Súčasťou programu bola návšteva firmy Incodec, s.r.o zameranej na výrobu 
plastových okien a tiež firmy B&B, Ing. Ľuboš Bíro, kde študenti videli prácu 
umeleckých kováčov. 

Obec Jelšovce našim hosťom predstavil a priblížil jej starosta, p. 
Ladislav Hroššo. Podnikateľský sektor v obci reprezentovala Pálenica Jelšovce, 
kde študenti absolvovali prehliadku spojenú s krátkym výkladom a degustáciou a 
príjemným zakončením programu bolo posedenie v reštaurácii Pálenica.

Posledný deň návštevy patril obciam Čab  a Malé Zálužie. Predseda 
Mikroregiónu  a zároveň starosta obce Čab, Ing. Ladislav  Mellen  pripravil pre 
študentov  návštevu miestnych podnikateľských subjektov. Jednalo sa o firmu 
PORS, Z.P, zaoberajúcu sa výrobou náradia a nástrojov, firmu VICTORIA – 
trvalková škôlka a firmu PROEKO, realizujúcu záhradné, sadové a terénne úpravy. 
V Malom Záluží pani starostka Viera Predanocyová predstavila svoju obec a našich 
vzácnych hostí previedla Pamätnou izbou.

V popoludňajších hodinách sa v priestoroch kancelárie MAS stretlo 
Predsedníctvo so starostami a Ing. Jelou Tvrdoňovou, PhD, ktorá je odborným 
garantom celého projektu a študenti tu odprezentovali výstupy z ich teoretickej 
práce, ako aj pôsobenia priamo v teréne. Na záver sme pre študentov pripravili 
príjemné posedenie v Kynologickom areáli Alekšince, spojené s varením gulášu  a 
degustáciou miestnych vín z obce Lukáčovce.

Ing. Renáta Lelovská
      Manažérka Miestnej akčnej skupiny
          OZ Mikroregión RADOŠINKA
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V dňoch 17. - 20. 
augusta 2010 zavítali do nášho 
mikroregiónu piati zahraničný 
študenti z celého sveta, ktorí sa 
venujú medzinárodnému štúdiu v 
rozvoji vidieka  v rámci projektu 
E R A S M U S  M U N D U S  
rea l izovaného Slovenskou 
poľnohospodárskou univerzitou v 
Nitre.  Cieľom ich návštevy bolo 
oboznámenie sa s územím a 
jednotlivými zástupcami Miestnej 
a k č n e j  s k u p i n y  ( M A S )  
RADOŠINKA. „Slovenský 
vidiek“ prišli spoznať  Brock 
Carpen te r  (USA) ,  Ros ine  
Tchatchoua Djomo (Kamerun), 
Celine Bihel (Francúzsko), 
Matheus Alves Zanella (Brazília) 
a Degytnu Tilahun Gudeta ( 
Etópia).

Za tento krátky čas sa 
nám podarilo v spolupráci so starostami, podnikateľmi a členmi nášho 
mikroregiónu  zorganizovať  a zabezpečiť zaujímavý a plnohodnotný program.

Prvou zastávkou študentov bola kancelária MAS RADOŠINKA v 
Zbehoch, kde sa študenti stretli s manažérkou Ing. Renátou Lelovskou a  
oboznámili sa so základnými princípmi fungovania a spolupráce členov MAS. Na 
Obecnom úrade Zbehy  študentov privítal a obec predstavil  Ing. Ivan Habiňák, 
ktorý so študentmi diskutoval na témy fungovania samospráv na Slovensku. 
Nasledovala prehliadka a návšteva penziónu Hoffer. Ďalšou zastávkou bola obec 
Alekšince, kde v priestoroch Obecného úradu študentov privítal  starosta obce , p. 
Igor Miškolci. V krátkosti im predstavil históriu obce, jej súčasnosť a  bohatý 

ŠTUDENTI ZO ZAHRANIČIA  
NAVŠTÍVILI  MIKROREGIÓN  RADOŠINKA

Študenti v kancelárii MAS Radošinka v Zbehoch

Na pracovnom jednaní u starostu obce.Na pracovnom jednaní u starostu obce.
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Bratislava, 1. október 2010 – Dňa 30. septembra 2010 sa v Banskej 
Bystrici konala konferencia Samospráva a separovaný zber – BUDÚCNOSŤ 
FINANCOVANIA SEPAROVANÉHO ZBERU V MESTÁCH A OBCIACH NA 
SLOVENSKU. Konferencia sa konala pod záštitou Ministerstva hospodárstva a 
výstavby SR. Organizátori konferencie, oprávnená organizácia ENVI-PAK a 
Slovenské priemyselné združenie pre obaly a životné prostredie SLICPEN, na 
konferencii zároveň vyhlásili výsledky súťaže o najlepšie separujúce mestá a obce. 
Priemerný slovenský občan za rok vyseparuje približne 26 kg odpadu. Európsky 
priemer, ktorý by malo Slovensko dosiahnuť je na úrovni cca 56 kg na občana 
ročne. Zvýšenie úrovne triedenia odpadu je úlohou miest a obcí, na ktorých 
územiach vzniká komunálny odpad a ktorým úlohu zabezpečovať separovanie 
ukladá i zákon. Pre obce je však prevádzkovanie separovaného zberu odpadov 
finančne náročné.  Poslankyňa NR SR a zároveň členka výboru NR SR pre 
pôdohospodárstvo a životné prostredie Ing. Jarmila Tkáčová uistila mestá a obce o 
podpore zo strany štátu a ocenila, že v neľahkej dobe krízy na poli druhotných 
surovín ENVI-PAK ponúkol mestám a obciam pomoc v podobe PRIAMEJ 
finančnej podpory separovaného zberu odpadov. 
Priama finančná podpora vychádza zo zásad a nastavení, ktoré fungujú v 
západných európskych krajinách už veľa rokov. Inšpiráciou môže byť susedná 
Česká republika, kde sa po rozdelení štátu nevydali systémom podpory 
prostredníctvom tretej osoby – Recyklačného fondu, ale priemysel podporuje 

mestá a obce priamo. Skúsenosti s rastom príspevkov a investíciami, ktoré za tieto 
finančné prostriedky mestá a obce urobili, na konferencii odprezentoval Ing. Martin 
Vaněček, člen Komisie životného prostredia Svazu měst a obcí ČR, ktorý je zároveň 
vedúci odboru životného prostredia Magistrátu mesta Brno. Zástupcovia 
autorizovanej obalovej společnosti EKO-KOM a miest a obcí susednej Českej 
republiky popísali konkrétne skúsenosti s investíciami pochádzajúcimi z 
priemyslu.
Hana Nováková MBA, generálna riaditeľka oprávnenej organizácie ENVI-PAK 
zhrnula všetky formy podpory, ktoré systém ENVI-PAK mestám a obciam od 
septembra 2010 ponúka. Okrem priamej finančnej podpory je to najmä poradenstvo 
v optimalizácii nastavenia separovaného zberu a v zvyšovaní jeho efektivity, a tiež 
podpora pri vzdelávaní a motivovaní občanov, aby sa zapájali do triedenia odpadov. 
Tiež vysvetlila, že: „Systém PRIAMEJ spolupráce miest a obcí s výrobcami a 
dovozcami balených výrobkov môže v prípade jasných pravidiel efektívne 
fungovať aj za súčasných podmienok a legislatívneho nastavenia. Na Slovensku má 
systém PRIAMEJ spolupráce veľký potenciál, keďže v iných krajinách už 
desaťročia efektívne funguje.“
Súčasťou konferencie bolo aj vyhlásenie výsledkov súťaže o najlepšie separujúce 
mestá a obce na Slovensku. Víťazi súťaže si rozdelili finančné ceny v hodnote 
10.500 €, ktoré môžu investovať do rozvoja a podpory separovaného zberu 
odpadov. Ocenenia v jednotlivých kategóriách si odniesli mestá a obce:
– Najlepšie mesto / obec v separovaní papiera – obec Kopčany
– Najlepšie mesto / obec v separovaní plastu – obec Zlatá Baňa
– Najlepšie mesto / obec v separovaní skla – obec Košariská
– Najlepšie mesto / obec v separovaní nápojových kartónov – obec Alekšince
– Mesto / obec s najlepšie separujúcimi obyvateľmi  – mesto Sečovce
– Mesto / obec s najlepšie vybudovanou infraštruktúrou 

             separovaného zberu – mesto Stará Turá
– Mesto / obec s najvyššou efektivitou separovaného zberu – mesto Prievidza
– Mesto / obec s mimoriadnym počinom v oblasti odpadového 

              hospodárstva – obec Šárovce

– Hlavná cena – Najlepšie separujúce mesto / obec na Slovensku v roku 2010 
putovala do Dubnice nad Váhom.
Partnermi konferencie boli Únia potravinárov Slovenska, Združenie výrobcov 
liehu a liehovín na Slovensku, Slovenské združenie pre značkové výrobky a 
mediálnym partnerom spravodajský internetový portál o odpadoch  

. www.odpadyportal.sk

ENVI-PAK ocenil najlepšie separujúce mestá a obce 
na Slovensku finančnou odmenou 10.500 €

Budúcnosť financovania separovaného zberu 
na konferencii v Banskej Bystrici

Tak ako sa končí leto a začína sa jeseň, prichádza aj starnutie pomaly, 
nenápadne a nedá sa tomu vyhnúť. Objavia sa prvé vrásky, obelejú vlasy a človek 
sa ocitne v jeseni života. Starší ľudia vekom nadobudli skúsenosti, ktoré nám 
postupne odovzdávajú. Vďačíme im za náš život a preto si zaslúžia našu úctu. 
Každý rok si v mesiaci október, keď príroda naberie krásu jesene, prejavujeme 
všetci svoju pozornosť a úctu občanom skôr narodeným, ktorých vlasy sú 
postriebrené a konanie obohatené životnými skúsenosťami a múdrosťami. Tak to 
bolo aj tento rok dňa 10.októbra 2010 pripravil starosta obce, obecný úrad, obecné 
zastupiteľstvo v spolupráci so ZŠ a MŚ v Alekšinciach a Základnou umeleckou 
školou v Nitre oslavu „Október mesiac úcty k starším“ v našom kultúrnom dome. 
Deti si pripravili pestrý kultúrny program aby ním pobavili starých a prastarých 
rodičov. Zástupcovia obce im pripravili malé občerstvenie. Na záver si všetci 
zaspievali s Alekšinským speváckym zborom ktorý pozostáva práve z našich 
dôchodcov. 

Október  mesiac úcty k starším

Za predsedníckym stolom z ľava: Ing. Vachaj Juraj, 
Oľga Csákayová , 

Ing Leonard Bulla, Eva Kmeťová okresná tajomníčka
krajská predsedkyňa jednoty dôchodcov

Október je mesiacom úcty nás mladších k tým skôr narodeným, ale na 
túto úctu a pozornosť by sme nemali zabúdať počas celého roka.
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Kresťan, čomu veríš?
Vedú všetky náboženstvá k 

Bohu? Je to názor, s ktorým sa stotožňuje 
mnoho ľudí, pretože predpokladajú, že keď 
se dostaneme k podstate veci, všetky 
náboženstvá sú vlastne rovnaké. Táto 
predstava však nezodpovedá skutočnosti. 
Keď dovolíme, aby každé náboženstvo 
hovorilo samé za seba, zistíme, že sa od seba 
jednotlivé svetové náboženstvá výrazne líšia 
svojím ponímaním Boha, pravdy, reality, 
základného problému človeka a jeho 
riešenia. Tieto rozdiely sú také výrazné, že si 
rôzne náboženstvá v mnohom protirečia. 
Boh napríklad nemôže byť súčasne osobný, 
ako tvrdia židia, kresťania a moslimovia, i 
neosobný, ako prehlasujú budhisti alebo 
hinduisti. Tieto výroky sú navzájom sporné a 
podľa zákonov logiky nemôžu dva 
navzájom sporné výroky platiť súčasne. 
Všetky náboženstvá teda nemôžu byť pravdivé. Je to logická nemožnosť. A keď 
nie sú všetky náboženstvá pravdivé, nemôžu všetky viesť k Bohu.

Niektorí ľudia by tento výrok spochybňovali a tvrdili, že je 
netolerantné predstavovať si, že iba jedno náboženstvo má pravdu. Takáto reakcia 
však svedčí o nepochopení toho, čo to vlastne tolerancia je. Toto slovo je odvodené 
od slova tolerovať, ktoré znamená, že niečo, napríklad názor, znášame a 
dovoľujeme, aby existoval i naďalej, i keď sa nám možno nepáči a nesúhlasíme s 
ním. Tolerancia neznamená, že si nikdy nedovolíme s kýmkoľvek nesúhlasiť. 
Samotné slovo tolerancia mlčky predpokladá nesúhlas. Preto má každý človek 
právo myslieť si, že jeho názor je pravdivý či pravdivejší než názor iného, bez toho, 
že by z toho vyplývalo, že je dotyčný netolerantný. Keby totiž bol naozaj 
netolerantný, snažil by sa toho druhého umlčať. Ale sama skutočnosť, že svoj 
názor živo obhajuje, rozhodne nie je dôkazom netolerancie. Keď berieme vážne 
veci, ktoré sú súčasťou náboženského presvedčenia toho druhého, preukazujeme 
mu tým väčšiu úctu, než keď vzájomné nezhody zahalíme plášťom relativizmu.

Ďaľšia vec, v ktorej mávajú mnohí zmätok, je otázka spásy. Je pravda, 
že kresťania naozaj tvrdia, že spasení budú len tí, ktorí veria v kresťanské 
náboženstvo? Je to to isté, čo tvrdiť, že jedinou cestou ku spáse je Ježiš? 
Skutočnosť je taká, že veríme, že nás nemôže zachrániť vôbec žiadne náboženstvo, 
dokonca ani kresťanstvo. Môže to urobiť len Ježiš Kristus. Spása nie je otázka 

príslušnosti. Nie je pravda, že by príslušnosť k určitej 
skupine, napríklad ku kresťanskej cirkvi, automaticky 
zaručovala spásu. A rovnako tak ju nezaručuje ani to, že 
človek verí správnym veciam a má správny názor na 
určité teologické doktríny. Kresťanstvo si nenárokuje 
výlučnosť samo pre seba ako pre náboženstvo či 
vieroučný systém, ale iba pre osobu Ježiša Krista. Tvrdí 
iba to, že Ježiš Kristus je jediným skutočným 
Spasiteľom.

Na akom základe môžu kresťania niečo také 
prehlasovať? Hlavne na základe Ježišových vlastných 
slov. Ježiš sám sa označoval za toho jediného, kto môže 
človeka zachrániť. „Ja som cesta, pravda a život," 
povedal. „Nik nepríde k Otcovi, iba cezo mňa" (Jn 
14,6). Ježišovi prívrženci i odporcovia z jeho vlastných 
slov spoznali, že sa považuje za Boha, toho jediného, 
kto nás môže zachrániť pred následkami hriechu a pred 
smrťou (pozri tiež Jn 10,31-33; 20,24-29).

Ak niekto tvrdí o sebe takéto veci, môžeme na to reagovať tromi 
spôsobmi. Môžeme mu uveriť, môžeme prehlásiť, že mu neveríme, alebo si 
povedať, že zatiaľ nevieme. Toto posledné stanovisko – že si nie sme istí – je úplne 
oprávnené. Je to však prechodný stav a skôr či neskôr sa človek musí rozhodnúť pre 
jednu z predcházajúcich možností. Neveriť je tiež úplne oprávnené, ale iba za 
predpokladu, že sme preskúmali dôkazy, a z dobrých dôvodov ich považujeme za 
nedostatočné. A nakoniec môžeme uveriť. Existuje mnoho dobrých dôvodov prečo 
veriť, že Ježišove tvrdenia sú pravdivé. Tento názor potvrdzujú napríklad dôkazy 
ktoré sa týkajú spoľahlivosti Biblie, naplnených proroctiev, Ježišovho učenia, jeho 
charakteru a zázrakov ktoré vykonal, a najmä rozsiahly dôkazový materiál v podobe 
svedectiev ľudí z rôznych dôb, ktorých životy Ježiš premenil.

Kresťania teda veria, že zachrániť či spasiť nemôže človeka 
kresťanstvo, ani iné náboženstvo, ale jedine Ježiš sám. A súčasne veria tomu, že 
Sväté Písmo samo je tým najjasnejším a najdôveryhodnejším podaním Ježišovho 
života a učenia, aké existuje. K spáse sa totiž nejde ľahostajným hodením ruky a 
spoľahnutím sa na čokoľvek, ale iba každodenným nasledovaním Ježiša a 
počúvaním a zachovávaním jeho slov. On nás totiž vedie neomylne a s láskou a 
zároveň nás posilňuje vo všetkom, čo nás postretne.

Marian Uváček, farár

Charakter vidieka bol vždy previazaný s 
poľnohospodárstvom, kultúrou, tradíciami, 
duchovným životom a morálkou formovanou 
kresťanstvom, mali vplyv na život obyvateľov v 
ňom. Ľud, ktorý tu žil, bol aktívnym tvorcom nielen 
národného kultúrneho bohatstva, ale aj životného 
prostredia. Platí dodnes, že bez roľníka neexistuje 
ochrana a tvorba životného prostredia, bez kultúry 
jemu vlastnej vychádzajúcej z dlhoročných tradícií 
svojich predkov. Treba si uvedomiť, že 
poľnohospodárstvo nie je len producentom 
potravín, ale má aj podiel na celkovej udržateľnosti 
života na vidieku. Koncepcie po roku 1990 
bohužiaľ sú viac menej frázami, pretože život na 
vidieku sa zmenil na nepoznanie, škoda že  k 
horšiemu. S klesajúcim trendom zamestnanosti, 
klesá aj životná úroveň vidieckeho obyvateľstva, 
nevynímajúc spoločenský život. Mladí ľudia z 
dedín odchádzajú, pretože vidiek neponúka ľuďom 
mladej generácie žiadne šance. Poukazovalo sa na 
niektoré negatívne trendy, ktoré ovplyvňovali 
rozvoj vidieka, t.j. budovaním mestských centier a 
nepodloženým favorizovaním mestského spôsobu 
života. Zdá sa, že všetky koncepcie rozvoja 
spoločnosti sú viac menej  politickou stratégiou 
rozvoja regiónov formou zveľaďovania životného 
prostredia. Čo je vlastne pojem životné prostredie? 
To nie je len budovanie  infraštruktúry alebo 
občianska vybavenosť, ale celkový život v danom 
regióne, t.j. sociálne, kultúrne a spoločenské dianie 
a podmienky pre udržateľnosť skutočného života 
pre všetky vrstvy obyvateľstva. Životné prostredie 
je predsa živý organizmus, život človeka so 
všetkými akceptovateľnými podmienkami života v 
ňom, t.j. technickými, fyzickými, prírodnými a 
duševnými potrebami žijúceho človeka v ňom. 
Sociálno-ekonomické podmienky sú do značnej 
miery podmieňujúcim faktorom života na vidieku, 
treba pritom uviesť, že nie je možno bez absencie 
vzdelanostnej skupiny obyvateľstva udržiavať aj 

kultúrno-spoločenský život na vidieku. Už stáročia 
potvrdzujú tradície, že podiel na tvorbe kultúrno-
spoločenských aktivít mala miestna inteligencia, t.j. 
učiteľ, cirkevný hodnostár, ktorí už svojim vplyvom a 
výchovou o rozvoj mladej generácie spolu s 
realizátormi kultúrno-spoločenského života na 
vidieku mali nezastupiteľnú úlohu. Staršia generácia si 
pamätá, že usporiadanie rôznych kultúrno-
spoločenských podujatí si vyžadovalo hodne obetavej 
práce v nepriaznivých podmienkach, či už 
technického a finančného charakteru. Pritom si treba 
uvedomiť, že vzdelanostná úroveň porovnávajúc s 
dnešnou sa ponúka na zamyslenie. Isteže aj politické 
pomery v rôznom období dosť vplývali na kultúrno-
spoločenský život na vidieku. Avšak i napriek tomu 
tradície vidieka nemohli vymazať z povedomia 
vidieckeho ľudu, jeho zvykov a obyčajov,  
zvýrazňujúcich úctu k človeku a medziľudským  
vzťahom. Za povšimnutie stojí výrok niekdajšieho 
učiteľa šíriaceho osvetu v našej obci – citujem: 
„Prírodný tok života nášho ľudu nie je umelo tvorený, 
on vyplynul zo svojich prírodných potrieb a záujmov, a 
ostatné všetko sa musí podriadiť. Tak je to aj s 
kultúrnou  činnosťou“, koniec citátu. Pozrime sa, ako 
vlastne prebiehal kultúrno-spoločenský život v našej 
obci v priebehu 20. storočia, poznamenaného 
vojnovými a politickými udalosťami,  podľa 
zachovanej dokumentácie v miestnej kronike, ako aj z 
rozprávania žijúcich pamätníkov, resp. účastníkov 
rôznych podujatí, zachytených na fotodokumentoch.

Človek svoj život oslavoval piesňou a 
prácou. Po tvrdej a namáhavej telesnej práci 
odpočinok nachádzal v duševnej činnosti, čím 
pookrial na duchu, zabúdajúc na živú telesnú únavu. 
Práve spoločenský život spojený so živou prírodou bol 
určitou formou relaxácie tela i ducha. Pre názorný 
príklad je vhodné uviesť kultúrno-spoločenské dianie 
v priebehu roka 1958. Tak pri  poľnohospodárskom 
podniku ŠM sa utvoril hudobný krúžok, ktorého 
členovia medzi inými boli Jozef Filo, Bulla Jozef 

Životný štýl vidieka ako prejav vlastnej vidieckej kultúry.
/trubkár/, Jozef Hladký, zvaný Dirigár . Na hudobných 
pretekoch v Topoľčiankach obsadil vo svojom vystúpení 
2. miesto. 

Členkami tohto súboru boli speváčky 
Gabriela Búšová-Barčáková a Oľga Valková – Záhorská, 
ktoré v prednesenom speve sa  umiestnili na 1. mieste. 
Nemalú zásluhu na kultúrno-spoločenskom dianí pri 
rôznych príležitostiach, ktoré sa uskutočňovali v 
priebehu roka /hodové, štefanské, silvestrovské, 
fašiangové zábavy a majálesy/,  v zimnom období najmä 
divadelné predstavenia s dedinskými námetmi, mali i 
tunajší učitelia, ktorí v príkladnej spolupráci s 
mládežníckymi  organizáciami, športovcami študujúcou 
mládežou, miestnou vzdelanostnou a ochotníckou 
vrstvou obyvateľstva boli  iniciátormi snáh o kultúrno-
spoločenský život v obci, opierajúc sa o tradície 
dedinského života, prameniaceho z roľníckej podstaty 
vidieka. Ten vidiek, ktorý bol vždy námetom pre rôzny 
druh činnosti v oblasti kultúry a spoločenského života 
bez ohľadu na vtedajšie politické pomery v spoločnosti. 
Prínosom do kultúrneho a spoločenského života bol aj 
príchod Oravcov. Mnohí z nich sa zapájali do 
spoločenskej činnosti v novom bydlisku a tak spolu s 
tunajším obyvateľstvom vytvárali vhodné podmienky 
pre oživovanie spoločenského života v tunajšej obci a 
dobré susedské vzťahy. 

Spoločným úsilím bolo oživenie činnosti 
Dobrovoľného hasičského zboru a založenie dychovej 
hudby. Koniec 20. storočia priniesol určité uvoľnenie v 
politickom živote a zmeny na poli hospodárskom, ale aj 
kultúrno-spoločenskom. Bohužiaľ tieto zmeny 
nepriniesli očakávané uvoľnenie v duchu demokracie 
najmä na vidieku. Pokles životnej úrovne sa prejavil aj na 
poli kultúrnom a spoločenskom. Na spôsobe života 
občanov vidieka v budúcnosti visí mnoho otáznikov, 
najmä u mladej generácie. O tom však inokedy. 

Spracoval: Ing. Leonard  BULLA
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Ten, kto odovzdá túto objednávku si môže 
vyzdvihnúť zadarmo jedenu jabloň alebo jeden z 

ponúkaných ozdobných kríkov. Stromček alebo krík 
môžete preberať aj za susedov, rodinu, známych ktorý 

Vám prepustia svoju podpísanú objednávku. 
Objednávka platí iba pre občanov s trvalým 

pobytom v Alekšinciach.
.............................................................................................

Objednávka

Záväzne si objednávam bezplatne 1 kus z tejto ponuky :
(vybraný zaškrtnite takto       )
     jablon (odroda vhodná na zimné uskladnenie)
     Zlatý dážď
     Bradavec klandonský
     Vajgela ružová

Meno a priezvisko ..............................................................

Adresa : .............................................................................. 

Alekšince ....................................súp.č. ..............................

                                                   podpis : ............................

V prípade záujmu prineste vyplnenú a podpísanú 
objednávku do  15. 11. 2010 t.j.v pondelok  na obecný 
úrad. 
Jablon alebo krík si môžete prevziať dňa  19. 11. 2010 

t.j v piatok o 14 .00 hodine pri Kultúrnom dome. 

Ozdravme a skrášlime si životné prostredie

Forsythia maluch
(Zlatý dážď)

Forsythia maluch
(Zlatý dážď)

caryopteris
(bradavec klandonský)

caryopteris
(bradavec klandonský)

weigela florida
(vajgela ružová)
weigela florida

(vajgela ružová)

Miesto konania:  Horná Ves (okres Prievidza)
Dátum konania:  26.07. – 31.07. 2010

Bol krásny slnečný deň. V ten deň bol pre nás výnimočný. Prečo? Išli 
sme na týždenný výlet do krásneho stredoslovenského kraja. Dovedna nás išlo 
niečo okolo 35 detí, vrátane vedúcich. Išli deti nielen z Alekšiniec, ale aj z 
Lukáčoviec. Nastúpili sme do autobusa a vydali sme sa na cestu. Cestu sme si 
spríjemňovali počúvaním hudby, rozprávaním, alebo hraním kariet. Keď sme tam 
prišli, najprv sme si pozreli miesto, kde budeme bývať, a potom sme sa vybalili. 
Izby na fare boli útulné. Keď sme sa vybalili, išli sme sa naobedovať. Potom si 
vedúci pre nás pripravili hry. A hrali sme sa až do večera. Samozrejme, že o jedenie 
sa nám starali ľudia, ktorí boli na to určení, resp. ktorí mali na to nadanie. Večer sme 
sa ešte hrali resp. vedúci mali pre nás deti pripravené večerné hry. Okolo jedenástej 
sme už mali spať, no poniektorí sa ešte rozprávali. A tak to išlo celý týždeň. Ráno 
okolo pol ôsmej sme vstávali. Potom bola rozcvička a po nej sme išli raňajkovať. 
Po raňajkách boli do obeda hry. Okolo dvanástej až jednej bol obed a po ňom sme 
mali zase hry až do večera. Niečo po siedmej sme večeriavali a po večeri sme sa 
ešte zahrali a potom zase spať. Jeden deň sme mali aj celodennú túru. Išli sme na 
vrch blízko Hornej Vsi. Bola to veľmi dobrá túra. Mnohí si ju pochvaľovali. Po túre 
sme na izbách hneď zaspali. Veď sme boli unavení. Ale nemohli sme tu ostať 
večne, hoci by sme chceli, lebo tu bolo pekne. A ani sme sa nenazdali a prišiel deň 
odchodu. Keď prišiel po nás autobus a mali sme sa rozlúčiť s miestom, kde sme 
prežili pekné chvíle, bolo nám smutno a aj sme si poplakali. No čo, nič netrvá 
večne. Čas ide neúprosne dopredu a aj tie najkrajšie okamihy pominú a treba na ne 
iba spomínať. Takže sme sa rozlúčili s Hornou Vsou, nastúpili sme do autobusa a 
vyrazili sme domov. Keď sme prišli domov, už na nás čakali vytešení ockovia a 

Erkotábor 2010 mamičky.  Celý výlet bol super. Na tie krásne chvíle nám zostanú iba spomienky. 
Spomienky, na ktoré sa jednoducho nedá zabudnúť. A ešte dlho si budeme hovoriť 
príhody, ktoré sme tam prežili.
                                                                                             Vaši erkovedúci

1. Caryopteris clandonensis DARK KNIGHT (bradavec klandonsky)- tmavélisty, 
modrý kvet,
2. Weigela florida ATROPURPUREA (vajgela ruzova) - tmavoružove kvety,
3. Forsythia intermedia MALUCH (Zlatý dážď)- žltý kvet.

Ilustračné foto z roku 2009
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Alekšinským futbalistom sa v prebiehajúcej sezóne prvej triedy darí nad 
očakávanie, dokonca sa priebežne objavili aj na prvej priečke tabuľky.
Po mesačnej letnej príprave pod vedením nového trénera Jaroslava Ťažkého sa 
mužstvo skonsolidovalo, čo sa ihneď prejavilo v prvých majstrovských zápasoch 
okresnej súťaže.

„Naša filozofia je hrať dobrý futbal, ktorý priláka mnohých verných 
fanúšikov do nášho futbalového stánku, ktorý patrí medzi najkrajšie v okolí,“ vraví 
kormidelník Ťažký.

Tento cieľ, ktorý bol pred začiatkom súťaže stanovený, sa doposiaľ darí 
napĺňať, o čom svedčí aj momentálne postavenie v tabuľke okresnej súťaže.

Pri vyrovnanosti kádra bola filozofia trénera Ťažkého dať príležitosť čo 
najširšiemu hráčskemu kolektívu, a tým pádom pravidelne meniť základnú 
jedenástku, čo sa niektorým z nich evidentne nepáčilo a následne ukončili svoju 
hráčsku činnosť.

„Mňa ako trénera to veľmi mrzí, pretože sme mohli mať oveľa silnejší 
káder, s ktorým by sme už teraz boli schopní hrať vyššiu súťaž,“ zamýšľa sa tréner 
alekšinských futbalistov.

Na základe vzniknutej situácie sa klub rozhodol povolať mladých 
talentovaných futbalistov z dorasteneckého družstva, ktoré sa tiež vo svojej súťaží 
drží v popredí tabuľky.

Celá fanúšikovská obec na čele s funkcionármi, trénerom a hráčmi 
veria, že budú pokračovať v nastúpenom trende a dobrými výkonmi sa pobijú o čo 
najlepšie postavenie v tabuľke.
                                                                                                 Jaroslav Ťažký

Len nech im to vydrží

SPORT CLUB ZBEHY usporiadal dňa 10.7.2010  druhý ročník  
súťaže : „Súťaž vo varení kotlíkového guláša“.  Súťažilo šestnásť trojčlenných 
družstiev z rôznych časti západoslovenského kraja. Súťaže sa zúčastnilo aj  
družstvo z Alekšiniec v zložení : Alena Bullová, Milan Žákovič a Peter Mikula. 
Odniesli si krásne prvé miesto. Akcia bola vydarená . 
                                                                                                             Bullová

Varenie guláša

Alekšince, teda nie Alakšince čo je nárečový výraz v tzv. Nitrančine 
(niektorí občania tvrdia, že toto by mal byť správny názov)) sa nachádzajú 
vzdušnou čiarou asi 8 km od Nitry v smere do Hlohovca. V súčasnosti Alekšince 
patria administratívne do okresu Nitra, no v v 60- tych rokoch minulého storočia 
patrili do okresu Hlohovec. Historicky a najmä po stránke cirkevnej správy patrili 
pod Nitriansky hrad- biskupstvo, na ktorý dodávali svoju poľnohospodársku 
produkciu. Do konca asi pred tridsiatimi  rokmi bol o tom článok v regionálnych 
novinách pod názvom Alekšinské kačice a husi, v ktorom sa písalo a dodávkach 
týchto lahôdok na Nitriansky hrad.

Geograficky sa obec rozprestiera v juhozápadnej časti Nitrianskej 
pahorkatiny. Okolie obce má členitý zvlnený terén. Stred obce leží v nadmorskej 
výške 160 metrov nad morom. Cez obec preteká potok Andač, ktorý sa vlieva do 
riečky Radošinky a tá sa ďalej vlieva do rieky Nitra. V období prvej Slovenskej 
republiky (1939-1945) bolo v obci vybudované vodné dielo Alekšinské rybníky, 
ktoré tu existujú dodnes a poznajú ich všetci rybári z blízkeho aj ďalekého okolia. 
Najstaršie nálezy, ktoré svedčia o osídlení našimi predkami sú zo staršej doby 
kamennej. V časti obce nad železničnou stanicou sa pri prieskume zistilo sídlisko z 
doby bronzovej. Okrem toho sa našli archeologické nálezy z doby železnej a doby 
rímskej. Teda žijeme tu už pekne dlho. Prvá písomná zmienka o obci pochádza z 
roku 1156. Ostrihomský arcibiskup Martírius sa v tom čase rozhodol darovať 
cirkevné desiatky zo 70 dedín svojej diecézy Ostrihomskej kapitule. Medzi 
dedinami Nitrianskeho archidiakonátu sa spomína aj “villa Alexu” dnešné 
Alekšince.

Kaštiele
V obci sa nachádzajú dva kaštiele. 

Kaštieľ zemana Rafaela Janossyho zo 
Sedmohradska a “kaštieľ v parku”, ktorý 
dal postaviť gróf Imrich Dezasse. Druhý 
z nich Dezasseho kaštieľ je toho času v 
kritickom stave. Ku koncu 80- tych 
rokov minulého storočia ZO SZOPK 
Alekšince ( Slovenský zväz ochrancov 

prírody a krajiny) zorganizoval petíciu, v ktorej občania vyjadrili svoje 
rozhorčenie nad zdevastovaným kaštieľom. Pri tejto petícii sa v snahe zapísať 
objekt do zoznamu kultúrnych pamiatok vyzbieralo vyše 400 podpisov
(v tom čase táto aktivita neunikla ani príslušníkom Verejnej bezpečnosti). 
Ochranárom  sa podarilo kompletne vyčistiť celú budovu kaštieľa, zabezpečiť ho 
pred ďalšou devastáciou a celý objekt zamerať a zdokumentovať. Avšak vďaka 
postoju bývalého MNV Alekšince a a štátneho podniku Agrokombinát Zobor - 
Štátny majetok Alekšince boli ďalšie práce na objekte pozastavené a na objekte už 
nikto ďalej nepracoval, čo je veľká škoda pre obec a jej občanov. V súčasnosti má 
pozemok a ruiny kaštieľa vo vlastníctve podnikateľ z Nitry.

Podľa všetkých indícií mal v kaštieli jeden zo svojich koncertov pre 
vtedajšiu miestnu šľachtu Ludwig van Beethoven. List o tejto významnej udalosti 
pre obec Alekšince som mal možnosť vidieť u miestneho rodáka pána Emila 
Gajdoša. Okrem iného sa Beethoven v tejto časti Slovenska dosť často pohyboval ( 
Dezasseho vila v Piešťanoch, Hlohovec, Dolná Krupá a iné miesta v okolí). Keďže 
rod Dezasse vlastnil majetky v Alekšinciach a mal tu aj svoje sídlo, je viac ako isté 
že Beethoven tu pre Dezasseovcov a ich hostí odohral jeden zo svojich 
súkromných koncertov. Nuž aj takýto hostia v minulosti navštívili Alekšince.

Jánossyho kaštieľ je dominantou obce, nakoľko je postavený na kopci 
vedľa hlavnej cesty do susednej obce Lukáčovce. Je ho vidieť už z ďaleka. V 
súčasnosti jeho terajší majiteľ pristúpil k oprave. Chvála mu za to.  Zápis z 
miestnej kroniky o kaštieľoch hovorí: “Najstaršou časťou obce sú domy okolo 
kaštieľov. Prvý zemana Rafaela Jánossyho, je v strede obce, z pálených tehál, 
polohou i výstavbou budí pozornosť tade cestujúcich ľudí a spravidla je 

považovaný za školskú budovu. Dnes je majetko štátnym. V prenájme má ho 
Diosecký cukrovar a použýva ho za sýpku. Druhý kaštieľ, stojací v parku postavil 
gróf Imrich Dezasse. Pozdejšie prešiel do vlastníctva grófky Amálie Ambrozy a jej 
vydajom do rúk barona Salvadoriho. V roku 1917 kúpil ho I s pozemkami statkár 
Jozef Deutelbaum, ktorý býva v ňom podnes.” (Jaroslav Vlček, kronikár obce, zápis 
z roku 1937).

Kaštieľ zemana Rafaela Janossyho zo Sedmohradska

Ide o klasicistickú kúriu z 19. storočia, ktorá sa momentálne nachádza v 
zlom technickom stave. Budova je murovaná z masívneho tehlového muriva, 
strecha valbová, krytina škridla. Fasáda členená kardónovou rímsou a pilastrami. 
Uprostred priečelia je trojosový rizalit. Stropy rovné drevené trámové s 
podhľadom. Pod kaštieľom sa nachádza klenbová pivnica. Rozmery budovy sú: 
šírka cca 16,5 m a dĺžka cca 25,6 m. Počet miestností v prízemí je desať a na prvom 
poschodí osem. V jednej z miestností na prvom poschodí, pravdepodobne v 
miestnosti v pravej časti, sa nachádzala maľba , na ktorej boli vyobrazené Alekšince 
z doby pred veľkým požiarom. Oba kaštiele v Alekšinciach údajne spájala 
podzemná chodba.

Pôvodne budova slúžila na obytné a hospodárske účely, ako 
reprezentačné zemanské sídlo. Neskôr bol zmenený účel na hospodársku budovu. 
Po prevzatí do rúk štátu a jeho prenájme Dioseckým cukrovarom sa z kaštieľa stala 
sýpka. SZOPK Alekšince urobilo v roku 1989 v kaštieli vlastný výskum a 
projektový zámer na jeho ďalšie využitie. Podarilo zamerať skutkový stav 
jednotlivých podlaží a urobiť fotodokumentáciu objektu a vypracovať znalecký 
posudok k budove kaštiela. Neskôr sa kaštieľ stal majetkom súkromnej spoločnosti, 
ktorá pristúpila v roku 2010 k jeho obnove.

Kaštieľ grófa Imricha Dezasseho
Kaštieľ grófa Imricha Dezasseho v Alekšinciach bol (!!!) s 

architektonického hľadiska príkladom súboru reprezentačno- obytnej a 
hospodárskej funkcie, ktorý je architektonicky jednotne komponovaný. 
Architektonické riešenie z obdobia historizujúcich slohov prelomu 19. a 20. 
storočia čerpá zo vzorov historický feudálnych stavieb hradov a zámkov. Dôraz pri 
jeho stavbe sa kládol na kontrast hmôt, výšok jednotlivých budov a odlišnosti 
použitia tvaro-slohových článkov, imitujúc tak zložitý stavebný vývoj a funkciu 
jednotlivých častí kaštieľa v prírodnom prostredí voľno-krajinárskeho parku, z 
ktorého je dnes už iba torzo. Kaštieľ bol hodnotnou ukážkou architektúry obdobia 
historizujúcich slohov. Čerpal s prvkov gotických, barokových a novorománskych, 
bol ilúziou stredovekého šľachtického sídla.

   Miloš Zverina

Alekšinské kaštiele a Ludwig van Beethoven
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     Úspešne do novej sezóny 2010-2011 vykročili naši futbaloví dorastenci. Ich 
cieľom pred začiatkom súťaže bolo hrať príťažlivý oku lahodiaci futbal a zároveň 
bojovať o popredné miesta v tabuľke, čo doposiaľ vychádza k plnej spokojnosti im 
samotným, či vedeniu mužstva ako i verným priaznivcom, ktorí pravidelne 
navštevujú ich majstrovské stretnutia. 
     Doposiaľ z desiatich odohratých majstrovských zápasov nebodovali naplno iba 
raz a to v domácom zápase s „rovesníkmi“ zo Zbehov. Zápas plný zvratov sa 
nakoniec skončil nerozhodne  5 : 5, no za predvedený výkon  sa nemusí hanbiť ani 
jedno z mužstiev. Obe predviedli futbal na slušnej úrovni a prítomných divákov 
určite pobavili. 
     Mňa ako trénera osobne teší, že chalani svojim prístupom a výkonmi v 
majstrovských zápasoch, doposiaľ dokazujú, že futbal ako taký ich baví a vedia sa 
patrične doňho vžiť. Svojimi výkonmi na ihrisku presviedčajú , že vo futbale majú 
záujem napredovať a bavia sa ním ! V mládežníckom mužstve  je to obzvlášť 
potrebné docieliť, pretože v ňom sa očakáva ďalšia budúcnosť futbalu v 
Alekšinciach, čo znamená, že ich úsilie sa musíme snažiť podporovať na patričnej 
úrovni a vychovávať ich pre mužstvo dospelých na ďalšie roky. Časť tejto, 
takpovediac ideí sa začína už pomaly napĺňať, pretože vedenie A-mužstva dáva už 
pravidelne šancu trojici hráčov dorastu a to J. Hudákovi, P. Baumanovi a A. 
Andackému. Pripraviť sa do majstrovských zápasov A-mužstva je teraz už iba na 
nich a tiež otázkou času, kedy sa im taký úspešný štart do súťaže podarý a uchytia 
sa v A-mužstve. Okrem spomínanej trojice by som ešte vyzdvihol v jesennej časti 
za kvalitné výkony v zápasoch, či už brankára L.Mokošáka a v poli hráčov ako 
B.Arpáša, M.Mokošáka, S. Škodu, P.Moravca alebo Ľ.Gajdoša.
     Veríme, že sme sa doposiaľ naladili na správnu víťaznú šnúru, v ktorej hodláme 
i naďalej v ďalších zápasoch pokračovať.  
                                                                                                         tréner dorastu

Dorast úspešne vykročil.

Tabuľka – I.  A trieda – Dorast po 12. kol

1. Zbehy 11 9 1 1 75 : 12 28
2. Alekšince 10 9 1 0 56 : 13 28
3. Vinodol 11 8 1 2 49 : 16 25
4. Čeľadice 10 6 3 1 38 : 22 21
5. Čierne Kľačany 11 6 1 4 34 : 30 19
6. Topoľčianky 10 6 0 4 41 : 28 18
7. Žitavany 10 5 1 4 24 : 23 16
8. Horný Ohaj 10 4 0 6 25 : 30 12
9. Lehota 11 3 2 6 18 : 35 11
10. Velčice 10 3 1 6 22 : 24 10
11. Veľký Lapáš 10 2 2 6 15 : 41 8
12. Machulince 11 2 0 9 6 : 35 6
13. Golianovo 11 2 0 9 12 : 65 6
14. Sľažany 10 1 1 8 7 : 48 4

     Ľ. Gajdoš 18  gólov
     P. Moravec 12  gólov
     J. Hudák 10  gólov
     P. Bauman   6  gólov
     A. Andacký   5  gólov
     B. Arpáš   1  gól
     J. Škoda   1  gól
     A. Kunocha   1  gól
     P. Krivošík   1  gól
     M. Rigo   1  gól

Súpiska mužstva „DORASTU“
 pre sezónu 2010-2011

Brankár : Lukáš MOKOŠÁK
Obrancovia : Braňo  ARPÁŠ

Andrej KUNOCHA
Andrej ANDACKÝ
Patrik BAUMAN - kapitán
Stanislav BAKO
Dominik MOKOŠÁK

Záložníci : Patrik KRIVOŚÍK
Marek  RIGO
Július ŠKODA
Richard KORCHAN
Matej GAJDOŚ
Marek MOKOŚÁK

6.kolo
Alekšince - Vinodol    4 : 0   ( 1 : 0 )
Góly:  Ľ. Gajdoš 2;  J. Hudák;  P. Bauman; 
7.kolo
Čierne Kľačany - Alekšince   1 : 2   ( 0 : 2 )
Góly : P. Moravec;  Ľ. Gajdoš; 
8.kolo    -  Voľno 
9.kolo
Horný Ohaj - Alekšince    1 : 5   ( 0 : 2 )
Góly : Ľ. Gajdoš 2;  P. Bauman; P. Moravec; A. 
Andacký /11 m/
10.kolo
Alekšince - Velčice   4 : 1   ( 1 : 0 )
Góly :  P. Moravec  2;  P. Bauman; A. Andacký /11 
m/
11.kolo    - voľno
12.kolo
Alekšince - Žitavany  4 : 0   ( 2 : 0 
Góly: P. Moravec  2;  J. Hudák;  Ľ. Gajdoš;  
13.kolo
Čeľadice - Alekšince  24.10.2010;   11.30
14.kolo
Alekšince - Veľký Lapáš 31.10.2010 ;  11.30
15.kolo
Sľažany - Alekšince 

Útočníci : Patrik MORAVEC
Ľubomír GAJDOŚ
Ján HUDÁK

Tréner mužstva : Jaroslav TEPLANSKÝ
Vedúci mužstva : Martin RUS

DORAST :
1.kolo
Alekšince - Machulince     12 : 2   ( 6 : 1 )
Góly:  Ľ. Gajdoš 7;  J. Hudák  3;  P. Bauman; J. 
Škoda; 
2.kolo
Alekšince - Topoľčianky    6 : 3   ( 3 : 1 )
Góly:  Ľ. Gajdoš; M. Rigo; P. Moravec; P. Krivošík; 
A. Andacký; J. Hudák   / 11 m/
3.kolo
Lehota - Alekšince      0 : 7   ( 0 : 4 )
Góly:  Ľ. Gajdoš 3; P. Moravec  2;  J. Hudák;  A. 
Andacký; 
4.kolo
Alekšince - Zbehy     5 : 5   ( 2 : 3 )
Góly:  P. Bauman; A. Andacký; Ľ.Gajdoš; 
A.Kunocha; J. Hudák; 
5.kolo
Golianovo - Alekšince     0 : 7   ( 0 : 2 )
Góly:  P. Moravec  3; J. Hudák  2;  B. Arpáš; P. 
Bauman; 

Strelci gólov – Jeseň 2010      Dorast po 12. kole 

1. Alekšince 12 7 2 3 29 : 13 23
2. Sľažany 12 6 3 3 16 : 12 21
3. Zbehy 11 6 2 3 22 : 13 20
4. Veľký Lapáš 12 5 5 2 25 : 19 20
5. Horný Ohaj 11 6 1 4 27 : 14 19
6. Ivanka 11 5 4 2 27 : 24 19
7. Nevidzany 12 6 0 6 23 : 24 18
8. Beladice 12 5 2 5 24 : 22 17
9. Janíkovce 12 5 0 7 19 : 21 15
10. Vinodol 12 5 0 7 16 : 23 15
11. Chrenová 11 5 0 6 16 : 26 15
12. Žitavany 12 4 2 6 15 : 23 14
13. Lehota 12 4 2 6 24 : 36 14
14. Čeľadice 12 4 1 7 22 : 22 13
15. Golianovo 11 4 1 6 14 : 20 13
16. Výčapy Opatovce 11 2 3 6 15 : 22 9

Tabuľka - I. trieda  - „A“ mužstvo dospelí

„A“ mužstvo
1.kolo
Alekšince - Janíkovce  1 : 0   ( 0 : 0 ) 
Góly:   Petrík; 
2.kolo
Alekšince - Chrenová  1 : 2   ( 1 : 2 ) 
Góly:   Petrík;
3.kolo
Lehota - Alekšince  2 : 3   ( 1 : 2 ) 
Góly:  Moravčík; Gunda; Glenda; 
4.kolo
Alekšince - Zbehy  2 : 1   ( 0 : 1 
Góly:   Toman st.; Petrík; 
5.kolo
Golianovo - Alekšince  0 : 4   ( 0 : 2 ) 
Góly:   Gunda  3;  Petrík; 
6.kolo
Alekšince - Vinodol   6 : 0   ( 1 : 0 ) 
Góly:  Macháč; Gunda  3;  Daniš; Hudák L.;  
7.kolo
Beladice - Alekšince  3 : 1   ( 0 : 1 )
Góly :   vlastný; 
8.kolo    
Alekšince - Ivanka   6 : 0   ( 4 : 0 )
Góly:  Gunda  2; Pleva  2;  Macháč;  Glenda; 
9.kolo
Horný Ohaj - Alekšince   1 : 0   ( 1 : 0 ) 
10.kolo
Alekšince - Nevidzany  2 : 1   ( 0 : 0 ) 
Góly :  Macháč; Gunda; 
11.kolo    
Výčapy Opatovce - Alekšince  1 : 1   ( 0 : 0 ) 
Góly:  Macháč; 
12.kolo
Alekšince - Žitavany    2 : 2   ( 1 : 2 ) 
Góly:   Gunda  2;   

Skupina „A“ mužstvo dospelí

Juraj Sahulčík
Jozef Watter
Stanislav Toman
Marek Kyjak
Vladimír Pleva
Martin Gunda

Lukáš Hudák
Tibor Glenda
Peter  Macháč
Martin Mada
Pavol Moravčík
Peter Hudák

Ondrej Bosák
Lukáš Bohunický
Patrik Bauman
Andrej Andacký
Ján Hudák

Strelci gólov – Jeseň 2010 
– „A“ mužstvo  po 12. kolo 
  
     Gunda 12  gólov
     Macháč   4  góly
     Petrík  .4  góly
     Glenda  .2  góly
     Pleva  .2  góly
     Toman   1  gól
     Daniš   1  gól
     Moravčík   1  gól
     Hudák L.   1  gól

D ň a  1 0 .  j ú l a  2 0 1 0  n a  
minifutbalovom ihrisku pod 
záštitou ZMnS a klubu LAVEJ 
STRANY prebehol letný turnaj. 
Na turnaji sa zúčastnilo 9 
mužstiev. Za priaznivého počasia 
sa odohralo 40 kvalitných 
zápasov. Turnaj bol vedený v 
duchu fair play a počas turnaja 
nedošlo k vážnejšiemu zraneniu. 
Turnaj sa hral systémom každý s 
každým a po dohraní základnej 
časti nasledovala vyraďovacia 
časť. Víťazom turnaja sa stalo 
družstvo M.P.V, druhé skončilo 
mužstvo FC IMPERIUM a 
bronzové miesto obsadi l i  
MIMAL-GAPAR. Poďakovanie 
patrí  všetkým účastníkom 
turnaja. 

Ing. Andrej Lipka (ZMnS)        
Anton Kušnír (LAVA STRANA) 

Letný turnaj o 
PUTOVNÝ POHÁR 

Alekšince 2010
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ALEKŠINSKÉ NOVINY

areáli, na ihrisku pri škole a v školskej telocvični. A bolo o nich veru dobre Dôchodcovia na Hontianskej paráde.
postarané tak, aby sa cítili ako doma, ba ešte o kúsok lepšie.  Naše ženy Dňa 21. 10. 2010 usporiadala naša organizácia Jednoty dôchodcov 
napiekli množstvo kysnutých koláčov, podávali sa párky a výborný čaj výlet do Hrušova na Hontiansku parádu, festival  ľudových remesiel, 

jedál, krojov, folklóru, proste bola to paráda a výlet sa vydaril. Počasie 
bolo krásne, slnečné, nálada dobrá, káva v autobuse výborná a celý výlet i 
jeho účastníci na jednotku. Veru bolo sa na čo dívať i vypiť dobrô pálenô, 
miestnu hruškovicu i zajesť si párance, halušky  či osúchy , lokše na rôzne 
spôsoby  a iné miestne špeciality, či rôzne mäsá, ktoré sa pripravovali na 
obrovských panviciach. V každom dvore iná ponuka a iné chute a v 
pivnici na konci výletu lacné a dobré vínko. Len škoda, že sme už nestihli 
večerný program vo  veľkom amfiteátri. Tam bola iná paráda. Množstvo 
vystúpení folklórnych skupín z okolia i zo zahraničia. Ale videli sme i v 
dedine toho dosť, hlavne v malom amfiteátri bol program celý deň. Aj  po 
uliciach chodili návštevníci v rôznych krojoch a čo bolo tam stánkov s 
ukážkou a predajom rôznych remeselných výrobkov. I samotný Hrušov a 
okolie je veľmi pekné. Výlet sa všetkým účastníkom páčil a dúfajme, že i 
nabudúce to bude rovnako.    
                                                                               Marta Valentová 

                                                                          predseda JDS Alekšin-

cSeniori športujú – aj tí naši.
XIII. ročník celoslovenských športových hier seniorov vo Svidníku v 

dňoch 17-19.8. 2010.
Prečo o tom píšem ? Nuž preto, že sa týchto hier zúčastnila a 

reprezentovala našu organizáciu pani Božena Paulovičová  a bola veľmi ,káva i vínko na zahriatie, lebo počasie najlepšie nebolo. Po ukončení hier 

úspešná. Získala I. miesto – zlatú medailu  v plávaní na 25 m a I. miesto – sa všetci v sprievode prešli od kynologického areálu po kostol, kde im pán 

zlatú medailu v behu na 200m, k  čomu jej srdečne blahoželáme . Mohli farár nachystal malý program s občerstvením. Pred obedom v kultúrnom 

ste ju vidieť aj v televízii. Dúfajme , že nás takto úspešne bude reprezento- dome sa urobilo vyhodnote-

vať i na okresných a krajských športových hrách, ktoré budú v Zbehoch a nie, rozdali sa medaile i 

u nás v Alekšinciach. diplomy víťazom, ale nikto 

                                                                               Marta Valentová nebol smutný. Veď všetkým 

Okresné športové hry sa konali dňa 2.9. 2010 v Zbehoch, kde nás zase išlo o to, aby sme sa stretli, 

reprezentovala naša stála športovkyňa pani Božka Paulovičová. Za jej t r o c h u  s a  h ý b a l i  n a  

úspešné umiestnenie jej srdečne blahoželáme. čerstvom vzduchu, potešili 
sa, zaspievali s harmonikár-

Ale konali sa aj Športové hry seniorov Nitrianskeho kraja a mi a nadviazali nové 

Mikroregionu Radošinka a to priamo v našej obci v Alekšinciach dňa priateľstvá.  Z našich 

28.9. 2010. športovcov nás najlepšie 
reprezentovali Anka Schmidtová, Gabika Hladká a Jolanka  Plevová . V 
kultúrnom dome sme ešte urobili aj malú záhradkársku výstavku.  Akcia 
sa veľmi vydarila, všetci boli nadmieru spokojní a my tiež, že sme znova 
aspoň  trocha zviditeľnili našu obec.  
A ja srdečne ďakujem všetkým, ktorí sa akýmkoľvek spôsobom zaslúžili,  
aby toto podujatie tak dobre dopadlo.
                                                               Marta Valentová – predseda JDS

Vážený pán poslanec NRSR Tibor Glenda 
Vážený pán starosta obce Igor Miškolci.

Dovoľte aby som Vám veľmi úprimne poďakovala za prevzatie záštity 
Organizovala ich síce krajská organizácia JDS ale zabezpečovali ich a podporu Krajských športových hier  seniorov Nitrianskeho kraja. 

naši členovia JDS na čele s našim starostom p. Miškolcim, s jeho Srdečne ďakujem tiež riaditeľovi ZŠ Jurajovi Windischovi, predsedníčke 
pomocníkmi a sponzormi.  S každej organizácie v kraji sa zúčastnili 2 – 3 ZO JDS Marte Valentovej, ostatným členom ZO, zvlášť Božene Pavlovi-
členovia -  športovci , ako aj z obcí z Mikroregionu Radošinka. A bolo ich čovej, rozhodcom a všetkým obyvateľom Alekšiniec ktorý pomohli k 
veru okolo 120. Akcia sa začala v kynologickom areáli s nástupom zdarnému priebehu tohto podujatia. Účastníci zo všetkých okresov si 
družstiev . Naše speváčky podporili športovcov peknou pesničkou, odniesli tie najkrajšie dojmy z Vašej obce a jej obyvateľov.
privítali sa hostia  a mohlo sa začať športovať. Seniori do 70 a nad 70 S vďakou Oľga Csákayová, predsedníčka krajskej organizácie Jednoty 
rokov behali, hádzali kriketovou lopotou, strieľali zo vzduchovky na terč, dôchodcov Slovenska v Nitre.  
hrali stolný tenis, hádzali s loptou do koša a iné . Športovalo sa priamo v 

Dôchodcovské okienko
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